
    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-42 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 408306 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 42 

Portefeuillehouder P.I. Broertjes Datum 6 juli 2017 

Informatie bij Dhr. G.Q. van den Broek Tel. nr. (035) 629 2798 

 

Onderwerp 

Inkoop jeugd GGZ en dyslexie 2018 

Kernboodschap 

Het college heeft op 4 juli 2017 het toelatingsdocument Jeugd GGZ en dyslexie vastgesteld. Hiermee start 

de openbare Europese aanbestedingsprocedure. De gemeente koopt de ondersteuning in voor de periode 

2018 tot en met 2022. Het doel is om inwoners een passend en kwalitatief hoogwaardig 

ondersteuningsaanbod te bieden. 

Aanleiding 

Sinds de invoering van de Jeugdwet in 2015, zijn gemeenten verantwoordelijk voor de ondersteuning van 

kwetsbare jeugdigen. De opdracht aan gemeenten is om het stelsel zo in te richten dat ieder kind in de 

gemeente gezond en veilig opgroeit en zelfstandig kan deelnemen aan het maatschappelijk leven. Hierbij 

moet rekening worden gehouden met zijn of haar ontwikkelingsniveau. Ouders zijn het 

eerstverantwoordelijk om dit mogelijk te maken. Als dit niet vanzelf gaat, komt de gemeente in beeld en 

treft de gemeente – vanuit haar wettelijke zorgplicht – maatwerkmaatregelen. Bijvoorbeeld door de inzet 

van jeugdhulp en/of jeugd GGZ.  

Sinds 2015 hebben gemeenten in de regio Gooi en Vechtstreek contracten gesloten met aanbieders van 

Jeugd GGZ. Deze contracten eindigen van rechtswege per 1 januari 2018. Dit is de aanleiding voor de 

start van een inkooptraject met als doel om ook per 2018 de kwalitatief hoogwaardige dienstverlening aan 

jeugdigen met psychische en psychiatrische problemen te blijven bieden. Dit doen we door in een 

toelatingsdocument eisen te stellen aan de inhoud, kwaliteit en bekostigingswijze van de dienstverlening. 

Met aanbieders die aan de eisen voldoen en zich voor de opdracht inschrijven, gaan we contracten aan 

voor de levering van jeugd GGZ per 2018. De Regio heeft het toelatingsdocument vandaag openbaar 

gepubliceerd. Dit betekent dat aanbieders zich kunnen inschrijven voor de levering van jeugd GGZ per 

2018. 

Consequenties 

Goede hulp en minder vastleggen  

Met het toelatingsdocument brengen we de regel en diagnosedruk terug. We bieden ruimte om te doen wat 

nodig is en beperken de nodige administratieve handelingen tot een noodzakelijk minimum.  

 

Ook is de mogelijkheid toegevoegd om terugval ( recidieven) te voorkomen. Een jeugdige kan namelijk 

ook na het behandeltraject binnen de jeugd GGZ een aantal keer terugkomen bij de zorgaanbieder.  

 

Om de kwaliteit van dienstverlening te borgen stellen we kwaliteitseisen waar alle aanbieders die de Jeugd 

GGZ leveren aan moeten voldoen.  



 

 

 

 

Deze kwaliteitseisen zijn gebaseerd op bewezen kwaliteitsstandaarden die door professionals, 

brancheorganisaties en beroepsgroepen binnen de jeugd GGZ worden gehanteerd. Tevens sluiten deze 

kwaliteitseisen aan bij de volwassen GGZ om de overgang naar de zorgverkering te versoepelen wanneer 

de jeugdige de leeftijd van 18 jaar bereikt. 2  

 

Kwaliteitstoezicht  

De afdeling Inkoop en Contractbeheer van de Regio houdt toezicht op de wijze waarop aanbieders 

uitvoering geven aan de overeenkomst. Gedurende de contractperiode wordt gesproken met en gemonitord 

op de kwaliteit van dienstverlening en gezamenlijk met aanbieders wordt continu gestreefd naar het 

verbeteren van de kwaliteit. Dit doet de afdeling inkoop en contractbeheer nadrukkelijk samen met het 

regionaal consultatie en adviesteam. Dit adviesteam bestaat uit hoog gekwalificeerd personeel zoals 

kinderartsen en een GZ psycholoog.  

 

Samenwerking bevorderen  

We faciliteren de samenwerking tussen aanbieders onderling en tussen aanbieders en gemeenten. We 

beperken de bureaucratische processen en maken het mogelijk dat aanbieders direct elkaars expertise en 

deskundigheid inzetten zonder dat daar een nieuwe verwijzing vanuit de gemeente of huisarts voor nodig 

is. Ook wordt het inzetten van lichtere of zwaardere ondersteuning gemakkelijker. Dit alles in het belang 

van een goede en snelle ondersteuning aan jeugdigen.  

 

Een integrale aanpak  

We willen jeugdigen met problemen op meerdere leefgebieden vroegtijdig signaleren om verergering te 

voorkomen. Daarom spreken we met zorgaanbieders af dat zij integraal werken en actief signaleren. 

Wanneer er – naast de psychische stoornissen waar de jeugdige voor in behandeling is - andere problemen 

worden gesignaleerd, wordt hierover contact opgenomen met de gemeentelijke uitvoeringsdienst. Te 

denken valt aan problemen die voortkomen uit (vecht)scheidingen, schulden of verwaarlozing.  

 

Bekostiging van Jeugd GGZ  

Het is noodzakelijk om de bekostigingssystematiek te wijzigen omdat de huidige bekostigingssystematiek 

(DBC systematiek) landelijk niet meer wordt ondersteund. In de DBC systematiek bepalen aanbieders zelf 

de hoogte van het budget dat zij declareren en deze wordt pas achteraf gefactureerd. Dit verandert per 1 

januari 2018. Aanbieders kunnen vanaf het nieuwe jaar per uur declareren volgens vastgestelde 

uurtarieven. Op basis van de zwaarte van de problematiek vraagt de aanbieder één van de, door de regio 

vastgesteld, persoonsvolgende budgetplafonds vast. Wanneer het plafond van dit budget bereikt is, wordt 

opnieuw beoordeeld of de ondersteuning moet worden verlengd. Hier hangt vervolgens een nieuw 

budget(plafond) aan vast.  

 

De bekostigingssystematiek is hetzelfde als in de jeugdhulp (Jeugd en opvoedhulp). Hiermee zetten we 

een eerste stap naar financiële en inhoudelijke ontschotting en bewerkstelligen we de samenwerking 

tussen aanbieders.   

Vervolgtraject 

Op uiterlijk 31-12-2017 wordt de inkoopprocedure afgerond met de ondertekening van de 

overeenkomsten.  

  



 

 

 

Daarnaast wordt lokaal en regionaal gewerkt aan de implementatie van de wijzigingen ten opzichte van 

2017. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris a.i., de burgemeester, 

  

mr. P.G. Schulten P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
Bijlagen:  
- Toelatingsdocument Jeugd GGZ  
- Toelatingsdocument Dyslexie  
- Advies Adviesraad Sociaal Domein Hilversum  
- Matrix Adviezen sociaal domein adviesraden 
 
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 4 juli 2017. 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-43 
 

Van 
: Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 393711 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017-43 

Portefeuillehouder J.N. van Vroonhoven-Kok Datum 14 juli 2017 

Informatie bij Joram Grünfeld Tel. nr. (035) 629 2878 

 

Onderwerp 

Regionaal Actieprogramma Wonen regio Gooi en Vechtstreek 2016-2020 (RAP2) 

 

Kernboodschap 

Dit RAP voor de tweede uitvoeringsperiode (2016-2020) oftewel RAP2 bevat publieksrechtelijke 

afspraken over zowel kwantiteit als kwaliteit van de nieuwbouw in de regio(gemeenten). Daarbij staat op 

regionaal niveau de afstemming tussen vraag en aanbod centraal. Het RAP moet worden vastgesteld door 

alle colleges in de regio en (daarna) door het College van Gedeputeerde Staten van de  Provincie Noord-

Holland. Daarna kan, op basis van het RAP en de projectvoorstellen die in het kader van het RAP zijn 

gemaakt, door de regio subsidie worden aangevraagd uit het provinciale Woonfonds; voor de regio Gooi 

en Vechtstreek tot een maximum van € 1 miljoen. 

 

Aanleiding 

Om uitvoering te geven aan de provinciale Woonvisie (‘Goed Wonen in Noord-Holland 2010-2020’) 

ontwikkelt de provincie in samenspraak met alle regio’s een Regionaal Actieprogramma Wonen. De eerste 

RAP-periode (2011-2015) is inmiddels afgesloten; de resultaten van RAP 1 voor de regio Gooi en 

Vechtstreek zijn opgenomen in bijlage 2. 

Vanuit de Gooi en Vechtstreek zijn de afspraken voor RAP2 met de provincie gebaseerd op de regionale 

woonvisie die in maart 2017 door alle gemeenteraden is vastgesteld. Dit Om uitvoering te geven aan de 

provinciale Woonvisie (‘Goed Wonen in Noord-Holland 2010-2020’) ontwikkelt de provincie in 

samenspraak met alle regio’s een Regionaal Actieprogramma Wonen. De eerste RAP-periode (2011-2015) 

is inmiddels afgesloten; de resultaten van RAP 1 voor de regio Gooi en Vechtstreek zijn opgenomen in 

bijlage 2. 

Vanuit de Gooi en Vechtstreek zijn de afspraken voor RAP2 met de provincie gebaseerd op de regionale 

woonvisie die in maart 2017 door alle gemeenteraden is vastgesteld. Dit RAP dient mede om de missie 

zoals geformuleerd in de regionale woonvisie te realiseren. De ambities op het gebied van wonen uit de 

Regionale Samenwerkingsagenda (RSA) zijn daarbij leidend: regie op sociale woningbouw, meer inzet op 

renovatie en transformatie en inzetten op energieneutraliteit. 

In het kader van de per 1 maart 2017 gewijzigde provinciale ruimtelijke verordening (PRV) zijn 

gemeenten verplicht om afspraken te maken over nieuwe stedelijke ontwikkelingen. Voor het onderdeel 

wonen in de PRV vormen het RAP en de daarin afgesproken monitor plancapaciteit en 

afstemmingsprocedure de basis. Voor (binnenstedelijke) plannen die in het RAP zijn overeengekomen 



kunnen gemeenten in hun bestemmingsplanprocedures aantonen dat de behoefte daaraan is onderbouwd 

en de benodigde regionale afstemming heeft plaats gevonden.  

De regionale afspraken in de zin van de PRV zullen separaat aan de colleges ter besluitvorming worden 

voorgelegd. 

 

Consequenties 

Met het tweede RAP voor de regio Gooi en Vechtstreek voldoet de (gemeenten in de) regio aan de 

provinciale verplichtingen om zowel kwantitatieve als kwalitatieve afspraken over het 

woningbouwprogramma te maken.  

Met dit RAP wordt uitvoering gegeven aan de ambities vanuit de regionale woonvisie en de RSA. 

In het projectplan dat als bijlage 3 is bijgevoegd staan de geprioriteerde projecten die voor subsidie uit het 

provinciale Woonfonds zullen worden ingediend. 

 

De totale projectkosten voor de ontwikkeling van de regionale aanpak en uitvoering van de projecten 

daarin worden gedekt vanuit de subsidiemiddelen uit het Woonfonds. De vereiste 50% cofinanciering 

bestaat uit de inzet van uren (regio/gemeenten en eventueel derden) en BWS-gelden, zoals vastgesteld in 

de uitvoeringsagenda RSA (RSA agendapunt 17 en 18).  

De financiële paragraaf is opgenomen in het projectplan RAP2 in bijlage 3.  

 

Vervolgtraject 

Om de regionale projecten te realiseren wordt gewerkt met een projectorganisatie onder leiding van de 

regionale stuurgroep wonen, conform de werkwijze binnen de RAP1-periode. Deze werkwijze staat 

uitgewerkt in het projectplan RAP2 (bijlage3). 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris a.i., de burgemeester, 

  

mr. P.G. Schulten P.I. Broertjes 

 

 

 
 

Bijlage: 1. Concept Regionaal Act ieprogramma Wonen regio Gooi en Vechstreek 2016 -2020 
 2. Evaluat ie resultaten RAP1 
 3. Projectplan RAP2 
 
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 11 juli 2017. 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-44 
 

Van 
: Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 398225 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017-44 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 17 juli 2017 

Informatie bij Willemijn Streutker Tel. nr. (035) 629 28 89 

 

Onderwerp 

Stand van Zaken Omgevingswet 

 

Kernboodschap 

De komst van de omgevingswet brengt een grote verandering teweeg in het fysiek domein. Niet voor niets 

wordt de parallel getrokken met de decentralisatie in het Sociaal Domein.  

Een deel van de implementatiewerkzaamheden heeft betrekking op het opstellen van de omgevingsvisie, 

het formuleren van een kader voor het omgevingsplan en het geven van een invulling aan het begrip 

participatie. Dit zijn activiteiten waarbij de Raad vanuit haar kaderstellende rol betrokken is. Het betreft 

echter een beperkt deel van het totaal van de werkzaamheden dat gemoeid is met de implementatie van de 

omgevingswet. 

Een meer omvangrijk deel van de werkzaamheden betreft het doorvoeren van tactisch- operationele 

wijzigingen in de bedrijfsvoering. Bijvoorbeeld het herontwerpen van bedrijfsprocessen, het digitaliseren 

van gegevens, het herijken van competenties in combinatie met het opleiden van medewerkers. Het 

college ziet er op toe dat dit naar behoren gebeurt. 

Wij zullen er voor zorgen dat gedurende het gehele implementatietraject de Raad op beide onderdelen up 

to date is en blijft. 

 

Aanleiding 

In de commissie Ruimte van 17 mei is met u gesproken over de implementatie van de Omgevingswet. 

Voor een ieder was helder dat de invoering complex is; het betreft naast de juridische stelselwijziging  óók 

een cultuur veranderopgave. Tegelijkertijd is geconstateerd dat de aanvliegroute van de implementatie 

voor een ieder verschilt, de prioriteiten binnen een dergelijke veranderopgave per persoon anders liggen 

en het kennisniveau van de betrokkenen varieert. 

 

In de veronderstelling de bovenstaande verschillen iets nader tot elkaar te kunnen brengen ontvangt u deze 

raadsinformatiebrief. Hierin treft u in eerste instantie informatie over de wijze waarop wij het programma 

Implementatie Omgevingswet hier in Hilversum managen. Vervolgens is informatie opgenomen die 

antwoord geeft op vragen die in de commissievergadering van 17 mei door u zijn gesteld. Tenslotte zijn 

twee bijlagen toegevoegd afkomstig uit landelijke communicatiekanalen, te weten: 

 Persbericht mogelijk uitstel omgevingswet (bijlage) 

 Brief van de VNG aan gemeentesecretarissen over de stand van zaken. Deze is aangevuld met de 

Hilversumse stand van zaken over de omgevingswet. 

 



 

Programma Implementatie Omgevingswet Hilversum 

Bijgaand (bijlage) treft u de doelboom van het Programma Implementatie Omgevingswet Hilversum. De 

doelboom van het programma is een visualisatie van de totale scope van de implementatie. Vanuit dit 

overzicht geven we op hoofdlijn sturing aan het programma.  

Voor de bedrijfsvoeringskant van de implementatie geldt: in de huidige fase van het invoeringstraject is 

het in beeld brengen van de ‘ist’ situatie én het creëren van bewustwording in de organisatie van belang. 

In de tweede helft van 2017 en de eerste helft van 2018 maken we een doorvertaling van de huidige 

situatie naar de toekomst (Hilversum Omgevingswetproof). In Q3 en Q4 van 2018 en in 2019 voeren we 

de wijzigingen in de bedrijfsvoering- zoals bijvoorbeeld  ‘meer adviseren vooraf ipv toetsen achteraf’ 

daadwerkelijk door. De strategische –politieke-  vraagstukken (o.a. de omgevingsvisie, ambitiebepaling, 

kader omgevingsplan) hebben ieder een eigen planning met bijbehorende contactmomenten met de Raad. 

 

Naar aanleiding van de commissievergadering 

In de commissievergadering is op basis van het concept koersdocument gesproken over de inhoud (met 

name de omgevingsvisie als onderdeel van de totale invoering van de wet), afwegingsruimte en 

participatie. Deze onderdelen zullen, conform afspraak terugkomen in het definitieve voorstel voor de 

commissie over het ambitieniveau in het najaar. Daarnaast is een aantal keer gevraagd naar de relatie met 

de regio (m.b.t. visie en digitalisering) en het HR-aspect van de omgevingswet. En naar mogelijkheden om 

te oefenen en experimenteren met de Ow. Hierover het volgende: 

 

Regio 

We werken als regiogemeenten op veel fronten samen, zowel op inhoud als op proces en uitvoering. Dit 

geldt ook voor de omgevingswet. Er is een regionale werkgroep die zich bezig houdt met het opstellen van 

een regionaal omgevingsbeeld. Hiervoor vormen de vele gezamenlijk opgestelde/ nog op te stellen 

documenten het aanknopingspunt (de woonvisie, retailvisie Gooi en Vechtstreek,  visie circulaire 

economie en grondstoffentransitie, toekomstbeeld Landschap Gooi en Vechtstreek, visie 

werklandschappen, strategische agenda recreatie en toerisme, regionaal mobiliteitsbeeld). In deze 

werkgroep wordt ook expliciet gekeken naar de tijdspaden die de verschillende gemeenten doorlopen als 

het gaat om het opstellen en vaststellen van hun  lokale omgevingsvisie en besluitvormingstrajecten van 

het MIRT en de provinciale omgevingsvisies van Noord-Holland en Utrecht. De lead voor deze 

werkgroep ligt bij de regio. Via de regio ontvangt u voor de zomer een toelichting op de stand van zaken. 

Daarnaast is op initiatief van de gemeente Hilversum onlangs op regionaal niveau overleg gestart als het 

gaat om het bedrijfsvoeringsonderdeel ‘processen’ (samenwerking met ketenpartners) en de digitalisering. 

De overlegstructuur is nog prematuur, daarom verwachten we pas na de zomer nader informatie te kunnen 

geven over de mate van samenwerking in regionaal verband. 

 

HR 

De implementatie van de Omgevingswet gaat voor een groot deel over het aanpassen c.q. veranderen van 

houding en gedrag. In de organisatie, bij het bestuur en de raad en in de samenleving. Dit haakt aan bij de 

brede zoektocht –landelijk en lokaal- naar een andere relatie tussen samenleving en politiek. De 

omgevingswet is een goed vehikel om deze veranderopgave op te pakken. Dit geldt ook voor het 

programma Buurten. In gezamenlijkheid (lijnmanagement, Buurten, Omgevingswet) werken we aan een 

aanpak hoe de cultuurverandering1  zo effectief en efficiënt mogelijk is te realiseren. Gezien de noodzaak 

tot voortgang in het Programma Buurten is in de organisatie gekozen om het komende half jaar hier de 

focus te leggen. Oefenen met kleinschalige buurtinitiatieven is evenwel een goede opmaat naar de 

complexe context van de Omgevingswet. Dit betekent niet dat we voor de Omgevingswet voor het 

onderdeel “Cultuur op Orde” geen activiteiten ontplooien. Integendeel; we gaan door de organisatie heen 

diverse TestLabs organiseren. En als het gaat om kennisontwikkeling zullen vakmedewerkers in de loop 

van het jaar aansluiten bij trainingen en bijeenkomsten die in den lande worden georganiseerd. 

 

Pilots 

Oefenen in de ‘de geest van de Omgevingswet’ is een must. Hierover bleek iedereen het eens te zijn in de 

commissievergadering.  

Wij stellen daarom voor in september te starten met (een selectie van) de volgende pilots:  

                                                      
1 samen met buiten -ieder met een eigen verantwoordelijkheid- sneller én met mindere strikte regels, werken aan het 

ontwikkelen en toevoegen van maatschappelijke meerwaarde 



 Programma Spoorzone: we gaan oefenen met het begrip “Programma” uit de omgevingswet. We 

stellen een Programma (uitvoeringskaders) op voor de gehele spoorzone om in de toekomst de 

ontwikkeling van het gebied integraal te bezien. Bij het opstellen van de kaders onderzoeken we of 

deze zo zijn te formuleren dat Uitnodigingsplanologie voor dit gebied van toepassing is te verklaren.  

 Experimenteren met het begrip “afwegingsruimte” (n.b. heeft betrekking op regels die het Rijk loslaat 

en ‘doorschuift’ naar de lokale overheid: de gemeente) op basis van aspect Geluid voor bedrijvigheid. 

 Invulling geven aan de term “minder regels” aan de hand van een APV-onderdeel (b.v. ‘velvrij’ in 

nader te benoemen wijk/buurt)  

 Oefenen met de situatie dat een initiatiefnemer met de buurt een plan ontwikkelt en gemeente op 

afstand blijft (bijvoorbeeld Stam/Hoogvliet).  

We kiezen voor deze pilots omdat we zo we werk met werk maken. 

In de BVS van september agenderen we o.a. de pilots. 

 

Vervolgtraject 

In 2017 zijn de volgende contactmomenten met de Raad vastgelegd: 

 Maandag 4 september 2e TestLab (casus Hoogvliet-Stam, begrip Participatie) van ca.18.30u-19.45u.  

 20 september Beeldvormende sessie Omgevingswet 

 Commissie oktober/ november Ambitiedocument Omgevingswet en Koersdocument Omgevingsvisie 

 

 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris a.i., de burgemeester, 

  

mr. P.G. Schulten P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Bijlage: Persbericht uitstel 
 Brief VNG aan gemeentesecretarissen, inclusief Hilversumse stand van zaken 
 Doelboom Programma Omgevingsw et  
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 11 juli 2017. 

 



    
 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-45 
 

Van 
: Burgemeester en 
Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 407000 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 45 

Portefeuillehouder J.N. van Vroonhoven-Kok Datum 19 juli 2017 

Informatie bij F.G. van Kooten Tel. nr. (035) 629 2364 

 

Onderwerp 

Vaststellen geluidskaart Hilversum 2016 
 

Kernboodschap 

Wij hebben de geluidsbelastingkaarten voor de gemeente Hilversum op 18 juli 2017 vastgesteld 
 

Aanleiding 

In 2004 is de Europese richtlijn omgevingslawaai ingevoerd in de Wet geluidhinder. In 2010 is de Regio 
Gooi en Vechtstreek, op Wijdemeren na, aangewezen als agglomeratie Hilversum. Door de aanwijzing 
moeten de gemeenten, om de 5 jaar, geluidsbelastingkaarten maken en publiceren. In 2012 is de eerste 
geluidbelastingkaart door het college vastgesteld en gepubliceerd. Voor u ligt de rapportage over 2016. 
Ook deze dient vastgesteld te worden door het college en te worden gepubliceerd.  
De vaststelling had voor 21 maart 2017 moeten plaatsvinden. Door het te laat afronden van de definitieve 
rapportage is de planning niet gehaald. Voor alsnog heeft het geen gevolgen indien het besluit zo snel als 
mogelijk wordt genomen en de gevraagde gegevens aan het ministerie van I&M worden opgestuurd. 
 

Consequenties 

Het te laat vaststellen van het besluit heeft geen gevolgen voor de gemeente Hilversum. 
Uit de rapportage zijn de volgende conclusies voor de gemeente Hilversum getrokken worden: 
 

 Door industrie en luchtvaart worden er geen inwoners blootgesteld aan een geluidsniveau van 55 dB of 

hoger. 

 Wegverkeer veroorzaakt op 16.293 woningen een geluidsniveau van 55 dB of hoger. 

 Binnenstedelijk wegverkeer is hiervan de grootste veroorzaker. 

 Railverkeer veroorzaakt op 973 woningen een geluidsniveau van 55 dB of hoger. 

 Het actieplan zal zich vooral richten op maatregelen bij stedelijke wegverkeer en spoorwegen.  

 Totaal worden 16.649 blootgesteld aan een geluidsniveau van 55 dB of hoger. 
 
Naast een cijfermatige weergave van de geluideffecten zijn in de rapportage ook geluidbelastingkaarten 
opgenomen. Hierop is de geluidbelasting te zien. De geluidbelastingkaarten zijn ook te bekijken via een 
interactieve website. Met navigatiemogelijkheden (verplaatsen, in- en uitzoomen en zoeken op 
adresniveau) kunnen gebruikers hier eenvoudig de geluidsituatie bekijken. 
Het adres van deze website is: http://62.212.154.154/geluidregister/ 

http://62.212.154.154/geluidregister/


 

Vervolgtraject 

De volgende stap is het opstellen van een actieplan voor de aanpak van de geluidknelpunten. Dit plan 
moet uiterlijk 21 maart 2018 zijn vastgesteld door het college. In het actieplan komen aan de orde de 
beschrijving van de te treffen maatregelen binnen de gemeente, een overzicht van de maatregelen per 
type geluidbron, de planning van de maatregelen, een beschrijving van de effecten, en de beperking 
van het aantal knelpunten. 
 
Over het actieplan zal met de burgers gecommuniceerd worden. Het actieplan wordt voorbereid 
overeenkomstig de nieuwe inspraakprocedure van afdeling 3.4 van de Algemene wet bestuursrecht. 
Na vaststelling wordt het actieplan gepubliceerd en aan de minister verzonden. 
 
PLANNING 
· Voor 21 maart 2018 stelt het college het actieplan “Geluid 2018” vast; 
· Na 21 maart 2018 voert het college het actieplan “Geluid 2018” uit; 
· Eerste kwartaal 2021 Wordt de derde vijfjaarlijkse cyclus “Omgevingslawaai” met het actualiseren 

van de geluidbelastingkaarten en actieplannen opgestart. 
 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Deze raadsinformatiebrief ligt ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  

B & W-vergadering van 18 juli 2017. 
 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-46 
 

Van 
Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 395856 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 -46 

Portefeuillehouder E.G.J. van der Want Datum 19 juli 2017 

Informatie bij Eva Hamelink 

Irma Dijkstra 
Tel. nr. (035) 629 2847 

 

Onderwerp 

Aanvullingen op het Uitvoeringsprogramma Aan het Werk 

Kernboodschap 

Op 17 mei heeft u in de commissie Samenleving uw input gegeven op het Uitvoeringsprogramma Aan 

het Werk. In deze Raadsinformatiebrief informeren wij u op welke manier wij uw input in het 

Uitvoeringsprogramma Aan het Werk meenemen. Daarnaast heeft u een aantal vragen gesteld, waarvan 

is toegezegd deze schriftelijk te beantwoorden. In deze RIB gaan we in op de volgende toezeggingen:  

- een brief te sturen over het functioneren van de Werkkamer (T17/96) 

- de gegevens over in- en uitstroom bij de uitvoering van de Participatiewet met de raad te delen 

(T17/97) 

- de vragen over rechtmatigheid, werken naast de bijstand, en toepassing van ‘right to challenge’ 

schriftelijk te beantwoorden. (T17/99) 

 

Met het Uitvoeringsprogramma Aan het Werk stuurt het college erop, dat in Hilversum meer inwoners 

economisch zelfredzaam zijn en minder afhankelijk zijn/worden van een uitkering. We hebben een 

pakket met maatregelen uitgewerkt, dat wordt ingezet om onze resultaten te verbeteren.  

Het Uitvoeringsprogramma Aan het Werk is geen statisch programma. We monitoren regelmatig de 

resultaten en sturen bij als dit nodig is, waarbij er ruimte is voor nieuwe initiatieven. De voortgang 

rapporteren wij twee keer per jaar in de monitor Sociaal Domein. 

Samenvatting van de onderwerpen waar aandacht voor is gevraagd 

De raad onderschrijft de noodzaak tot handelen van het college. Recent heeft u ingestemd met de 

benodigde investeringen in het Sociaal Plein die nodig zijn voor de uitvoering van een aantal maatregelen 

uit het uitvoeringsprogramma. Door dit besluit kunnen wij starten met de uitvoering van een aantal 

maatregelen, bijvoorbeeld de aanschaf en implementatie van een CRM systeem. Hieronder zijn de 

onderwerpen samengevat waar u aandacht voor heeft gevraagd: 

 

1. Realisatie van de banenafspraak 

2. Versterken van de regionale samenwerking, met name het functioneren van de Werkkamer 

3. De positie van het Sociaal Werkbedrijf (Tomin) in relatie tot het Uitvoeringsprogramma.  

4. Uitvoering van de motie Right to Challenge op het terrein van participatie 

5. Het stimuleren van parttimewerk  

6. Het sturen op resultaten 

7. Beleid tegenprestatie binnen de Participatiewet 



8. Rechtmatigheid en de afhandelingstermijnen 

9. Cultuurverandering en communicatie 

 

 

1. Realisatie van de banenafspraak 

De commissie heeft gevraagd wat het college doet aan het verbeteren van de realisatie van de 

banenafspraak. Enerzijds treffen we met de partners in de Werkkamer een aantal maatregelen (zie 

hieronder). Anderzijds nemen we onze voorbeeldfunctie serieus. Op dit moment hebben we 3 

mensen uit het doelgroepenregister geplaatst. We stellen bij de Kadernota voor om 10 extra 

formatieplaatsen te realiseren tot 2023 voor mensen uit de doelgroep. Of daadwerkelijk regionaal 

samen met het bedrijfsleven de totale opgave uit de Banenafspraak wordt gerealiseerd, plaatsen 

wij een kritische noot. We constateren dat alle regio’s problemen hebben met de uitvoering en 

vinden dat op landelijk niveau het gesprek over de haalbaarheid moet plaatsvinden. Wij nemen als 

overheid onze verantwoordelijkheid serieus met de realisatie van de extra formatieplaatsen voor 

de mensen uit het doelgroepenregister. 

 

2. Versterken van de regionale samenwerking, met name het functioneren van de Werkkamer 

De commissie verwees in de vergadering een aantal keren naar het visitatierapport dat kritisch is 

over de regionale samenwerking in de Werkkamer. De Werkkamer is een bestuurlijk overleg (een 

netwerk) waarin gemeenten, werkgeversorganisaties, werknemersorganisaties, het onderwijs en 

UWV afspraken maken over aanjagen van de banenafspraak1. Het college onderschrijft met de 

commissie het belang van een goede regionale samenwerking bij de realisatie van de 

banenafspraak binnen de Werkkamer en onderkent daarbij dat we op dit terrein met elkaar stappen 

hebben te zetten. De Werkkamer stuurt aan op de realisatie van de banenafspraak en bewaakt de 

voortgang. Werkgevers in de regio – waaronder ook de overheid- zijn uiteindelijk 

verantwoordelijk voor het daadwerkelijk realiseren van de banenafspraak. Om de samenwerking 

in het aanjagen vanuit de Werkkamer te verbeteren is er een aantal aanvullende maatregelen 

getroffen: 

- De Werkkamer heeft een actieplan opgesteld met daarin concrete maatregelen om de 

banenafspraak in onze regio aan te jagen.  

- De Werkkamer heeft twee uitvoerende aanjagers aangesteld die op uitvoerend niveau 

werkgelegenheidsprojecten met werkgevers afspreken, baanopnemingen bij werkgevers creëren, 

het werkgeversservicepunt ondersteunen bij het plaatsen van mensen uit de doelgroep  en ervoor 

zorgen dat de banenafspraak communicatief goed onder de aandacht komt bij werkgevers.  

- In de Werkkamer wordt een meer directe aansluiting met werkgevers uit onze regio gezocht door 

de Bedrijvenfederatie Gooi en Vechtstreek en mogelijk ook 2-3 werkgevers uit de regio aan de 

Werkkamer toe te voegen. Zij zullen helpen bij het realiseren van de verantwoordelijkheden die 

voor de werkgevers afgesproken zijn in het convenant. Want het zijn uiteindelijk de werkgevers 

die verantwoordelijk zijn voor het realiseren van de banenafspraak. 

 

3. De rol van het Sociaal Werkbedrijf (Tomin) in de realisatie het Uitvoeringsprogramma 

We werken in de uitvoering- binnen het uitvoeringsprogramma Aan het Werk- nauw samen met 

Tomin. Tomin is bijvoorbeeld één van de organisaties waar wij arbeidsontwikkeltrajecten bij 

inkopen en die participeert in het project NOVA. U heeft in de raadsvergadering van 7 juni 

                                                      
1 Alhoewel we liever niet in doelgroepen denken en werken, is de doelgroep banenafspraak een aparte groep binnen de 

Participatiewet. Aan deze groep is een speciale indicatie verbonden, die UWV afgeeft. Het gaat om mensen met arbeidsvermogen 

die niet in staat zijn het wettelijk minimumloon te verdienen. De doelgroep banenafspraak is een opsomming van de volgende 

doelgroepen: 

- mensen die onder de Participatiewet vallen, en waarvan UWV heeft beoordeeld dat zij niet in  staat zijn het wettelijk 

minimumloon te verdienen; 

- mensen met oude Wajong of Wajong 2010 die kunnen werken; 

- personen die op 31 december 2014 een Wsw‐indicatie hebben; 

- mensen met een WIW-baan; 

- mensen met een ID-baan; 

- mensen die tussen 10 september 2014 en 1 juli 2015 een Wajong-uitkering hebben aangevraagd, en van wie de aanvraag 

is afgewezen; 

- leerlingen en schoolverlaters van het voortgezet speciaal onderwijs (vso), die na 1 april 2016 bij UWV een verzoek 

hebben ingediend om opgenomen te worden in het doelgroepregister 

- schoolverlaters van het schooljaar 2014-2015 van het praktijkonderwijs (pro) voortgezet speciaal onderwijs (vso) en de 

entreeopleiding in het mbo, die tussen 1 juli 2015 en 1 oktober 2015 door hun school aan UWV zijn doorgegeven. 

 



gevraagd om meer informatie over het project NOVA. Dit onderwerp is aangemeld voor een 

beeldvormende sessie in het najaar.  

Het Sociaal Werkbedrijf Tomin speelt nu – maar ook in de toekomst- een belangrijke rol in het 

bieden van een werkplek aan mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. De raad wordt 

geïnformeerd middels een wethoudersbrief over de procesplanning en de momenten waarop met 

de raad wordt gesproken over Tomin.   

 

4. De uitvoering van de Right to Challenge is onderdeel van het programma Buurten. Met deze Right 

to Challenge dagen wij inwoners en organisaties uit om zelf initiatieven op te pakken. Wij staan 

open voor goede initiatieven vanuit de samenleving. Op het terrein van de participatie heeft het 

ROC de intentie om een initiatief uit te werken voor een buurtleerbedrijf waar mensen uit de buurt 

(én uitkeringsgerechtigd) worden opgeleid tot medewerker zorg op MBO 1 niveau. We werken 

mee aan deze verkenning. 

 

5. Het stimuleren van Parttime werken is een effectieve maatregel en wij zijn het eens met de 

constatering vanuit de commissie dat dit een belangrijk onderdeel is van het 

uitvoeringsprogramma. Wij doen dit in een apart project, omdat onze ervaring is dat deze focus 

nodig is om succesvol te zijn. Een aantal jaren geleden hebben we met deze aanpak ook goede 

resultaten geboekt. Door intensieve screening van het bestand worden kandidaten benaderd die in 

aanmerking komen voor parttime werken, zoals alleenstaande ouders met jonge kinderen. 

Daarnaast wordt samen met de huidige parttime werkenden en de werkgevers gezocht naar de 

mogelijkheden tot uitbreiding van uren. Daarbij hoort een goede informatieverstrekking aan de 

inwoners, waaronder ook hun financiële situatie als zij parttime gaan werken. We hebben daarin 

aandacht voor mogelijke armoedeval en bekijken daarbij welke maatwerkafspraken er in dat geval 

nodig en mogelijk zijn.   

 

6. Sturen op resultaten. In het Uitvoeringsprogramma hebben we – om onze opgave te visualiseren- 

een grafiek uitgewerkt met het beschikbare budget en het aantal inwoners in de bijstand. In de 

commissie is er terecht op gewezen, dat relevante indicatoren voor het meten van het succes van 

dit programma ook de in- en uitstroomresultaten zijn en de hoogte van de uitkering. Wij zijn het 

hiermee volledig eens en zullen de raad hierover ook rapporteren in de monitor Sociaal Domein.  

 

Het uitvoeringsprogramma Aan het Werk betreft een pakket aan maatregelen dat met elkaar 

samenhangt. We vinden het relevant om te sturen op het effect van dit totale pakket aan  

maatregelen. Het is daarbij niet altijd te bepalen welke specifieke maatregel doorslaggevend is 

geweest bij de succesvolle plaatsing op een baan.  

 

7. Tegenprestatie naar vermogen. De raad heeft het beleidskader vastgesteld voor het vragen van een 

tegenprestatie in ruil voor de uitkering. Deze tegenprestatie hangt af van de afstand die iemand 

heeft ten opzichte van de arbeidsmarkt. Kan iemand naar betaald werk, dan is de zoektocht naar 

werk de tegenprestatie. Als iemand nog een afstand te overbruggen heeft, wordt het 

ontwikkeltraject ernaar toe als tegenprestatie aangemerkt. Als de afstand blijvend (te) groot is, is 

iedere vorm van vrijwilligerswerk of mantelzorg aan te merken als tegenprestatie en is de 

tegenprestatie minder dwingend. In ieder geval dat de tegenprestatie onderdeel van het traject naar 

werk uitmaakt, is deze vastgelegd in het reïntegratieplan. Ons beleid biedt voldoende handvatten 

om op de tegenprestatie te sturen. We vinden het belangrijk om daarbij maatwerk toe te kunnen 

blijven passen. Veel onderzoek wijst uit dat een stimulerend beleid effectiever is dan een 

dwingend en bestraffend beleid. De suggestie om de tegenprestatie als verplichting op te nemen is 

een beleidswijziging die wij niet omarmen.  

 

8. Rechtmatigheid en de afhandelingstermijnen. De commissie heeft aandacht gevraagd voor de 

wettelijke afhandelingstermijnen bij het verstrekken van een uitkering. Voor de goede orde wijzen 

wij u erop, dat het Sociaal Plein de aanvragen binnen de wettelijke afhandelingstermijn van 8 

weken afhandelt. Een zorgvuldige screening is van belang om te kunnen bepalen of een inwoner 

recht heeft op een uitkering (toets op rechtmatigheid). De inwoner moet hiervoor de benodigde 

gegevens aanleveren. Daarmee bepaalt de inwoner zelf mede de doorlooptijd van de beslissing 

van de gemeente. Uiteraard is het daarbij relevant, dat wij de inwoner goed voorbereiden en 

informeren over de informatie die nodig is om een beslissing te kunnen nemen. Mocht de 

afhandelingstermijn een financieel probleem opleveren voor de inwoner, is het altijd mogelijk om 



maatwerk te bieden en een voorschot op de uitkering te ontvangen als het aannemelijk is dat een 

inwoner recht heeft op een uitkering.  

 

9. Cultuurverandering en communicatie. Wij zijn het eens met de aanbevelingen vanuit de 

commissie om te investeren in de cultuurverandering en de communicatie. Binnen het project 

WINST en het uitvoeringsprogramma Aan het Werk werken wij aan het verbeteren van onze 

eigen dienstverlening en cultuur binnen de organisatie en heeft uiteraard ook de communicatie 

met de inwoner en samenwerking met de stakeholders onze aandacht. Het uitvoeringsprogramma 

Aan het Werk is samen met de medewerkers ontwikkeld en de betrokkenheid van de medewerkers 

bij dit programma is groot. Goede samenwerking is een belangrijke sleutel voor een succesvolle 

uitvoering. De interne cultuurverandering wordt onder andere gefaciliteerd met het organiseren 

van bijeenkomsten, trainingen en opleidingen, maar ook door meer te werken in multidisciplinaire 

teams. Een voorbeeld van een multidisciplinair team, is het nieuwe Poortteam. Dit nieuwe team 

richt zich op het versterken van de preventie van instroom in de bijstand en begeleidt kansrijke 

nieuwe instromers de eerste 6 maanden naar werk.  

 

Hierbij willen we u bedanken voor uw input en de aanvullingen op het Uitvoeringsprogramma. Wij zijn 

blij dat u ons met de goedkeuring van het project WINST in de gelegenheid heeft gesteld het pakket aan 

maatregelen te kunnen realiseren. Voor het zomerreces informeren wij u met de monitor Sociaal Domein 

over de voortgang van de resultaten in de uitvoering. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 18 juli 2017. 
 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-47 
 

Van 
: Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 398996 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 47 

Portefeuillehouder M.W. Jaeger Datum 19 juli  2017 

Informatie bij Astrid van Mierlo Tel. nr. (035) 629 2826 

 

Onderwerp  Aankondiging voorstel Stichting Podium De Vorstin in de raad van september 

 

De afgelopen anderhalf jaar hebben het bestuur en de (interim) directie van St. Podium De Vorstin, en de 

gemeente in intensieve onderlinge afstemming binnen een speciaal hiervoor opgerichte regiegroep 

gewerkt aan een duurzame oplossing voor de toekomst van St. Podium De Vorstin.  

Vanuit de regiegroep is de financiële situatie van de Vorstin gestabiliseerd, is met de wisseling van de 

directie de rust binnen de organisatie teruggekeerd en is het achterstallige onderhoud ten aanzien van de 

bedrijfsvoering ingelopen. Tevens heeft St. Podium De Vorstin de afgelopen periode onder leiding van de 

regiegroep en een interim directie een intensief strategietraject doorlopen en een nieuwe inhoudelijke 

koers ontwikkeld. Op basis hiervan heeft St. Podium De Vorstin in juni 2017 het Meerjarenplan 2018-

2021 en een bijbehorende meerjaren begroting aan de gemeente gezonden als onderbouwing voor de 

subsidieaanvraag 2018 en verder.  

Intussen is ook in afstemming met Stichting Podium De Vorstin een voorstel uitgewerkt voor een 

duurzame financiële oplossing, die bijdraagt aan een gezond perspectief voor het podium en uitgaat van de 

duidelijke inhoudelijke visie op de identiteit van Podium De Vorstin zoals aangegeven in het 

Meerjarenplan. Daarnaast worden er door St. Podium De Vorstin strikte maatregelen genomen ten aanzien 

van het versterken van de governance. 

Het Meerjarenplan dient een duurzaam toekomstperspectief te laten zien alvorens de gemeente over een 

financiële oplossing en de subsidie voor 2018 kan besluiten. De nieuwe inhoudelijke koers van St. Podium 

de Vorstin past binnen de door de raad vastgestelde kaders van het cultuurbeleid Metrum en de ambities 

van het Media en Centrumbeleid. Met de stichting willen wij een meerjaren convenant afsluiten. Wij 

vinden, gelet de voorgestelde besluitvorming over de financiële situatie van de stichting, het belangrijk om 

de raad in dit kader de mogelijkheid te bieden haar zienswijze over de inhoudelijke koers aan het college 

kenbaar te maken. Daarnaast zal de raad vanuit zijn budgetrecht worden voorgesteld een besluit te nemen 

ten aanzien van het effectueren van de voorstellen ten behoeve van het realiseren van een duurzame 

toekomst voor St. Podium De Vorstin.  

Hiertoe zal het college een voorstel aanleveren voor de raadsvergadering van 27 september 2017. 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de secretaris, de burgemeester, 

 

 

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 11 juli 2017. 



    

 

 
 

 

Raadsinformatiebrief 2017-48 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 410990 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 48 

Portefeuillehouder N. van Vroonhoven-Kok Datum 19 juli 2017 

Informatie bij E. Bakker Tel. nr. (035) 629 2085 

Onderwerp 

Jaarrekening Stichting begraafplaatsen en crematorium 2016 

 

Geachte leden van de raad, 

 

Na uw raadsbesluit van 15 juni 2016 is op 14 juli 2016 de Stichting begraafplaatsen en crematorium 

Hilversum opgericht. De Stichting exploiteert sindsdien de gemeentelijke begraafplaatsen (Zuiderhof, 

Bosdrift, Noorderbegraafplaats) en het crematorium op Zuiderhof. De Stichting wordt aangestuurd door 

een directeur. Het toezicht is georganiseerd in een Raad van Toezicht. Wethouder van Vroonhoven heeft 

namens de gemeente zitting in de Raad van Toezicht.  

 

Op hoofdlijnen beoogde u met uw raadsbesluit: 

 

- Uitvoering te geven aan de taken die voortvloeien uit de gemeentelijke plicht om begraafplaatsen 

beschikbaar te houden en te beheren en om gelegenheid te geven tot begraven en cremeren. 

- Bij een positief financieel resultaat te investeren in kwaliteit en de tarieven voor begraven te 

verlagen. 

- Bij een positief financieel resultaat op termijn de bijzondere begraafplaatsen in Hilversum op te 

nemen in de Stichting. 

 

Op 7 juli 2017 hebben wij de jaarrekening van de Stichting ontvangen over de periode 14 juli – 31 

december 2016. U dient de jaarrekening dit jaar vast te stellen. Het rekeningresultaat is evenwel 

aanleiding om u vooruitlopend op een raadsvoorstel te informeren. 

 

Resultaat 

Op basis van de begroting over 2016 verwachtten wij voor de totale exploitatie (begraafplaatsen en 

crematorium) een negatief exploitatieresultaat van € 196.000,-. Het gerealiseerde resultaat is € 483.000,- 

negatief. Er is nu sprake van een negatief eigen vermogen van deze grootte. De Stichting geeft zelf als 

verklaringen tegenvallende opbrengsten uit begraven1 en hogere opstart- en personeelskosten dan 

voorzien. Aan de positieve kant heeft het crematorium boven verwachting gepresteerd: de beschikbare 

capaciteit is voor 100% benut en daarmee is € 179.000,- meer omzet gerealiseerd dan begroot en veel 

Hilversummers zijn enthousiast over deze nieuwe mogelijkheid. Zonder deze positieve ontwikkeling was 

het resultaat van de Stichting negatiever. 

 

                                                      
1 Ter illustratie: het aantal begrafenissen op de Noorderbegraafplaats is in 2016 gehalveerd, van 82 naar 40. 

 



Onder gelijkblijvende omstandigheden verwacht de Stichting (ook) voor 2018 geen positief resultaat.  

 

In de aanbiedingsbrief bij de jaarrekening verzoekt de Stichting onder verwijzing naar uw raadsbesluit de 

gemeente Hilversum om financiële ondersteuning. Verder doet de Stichting een groot aantal en 

uiteenlopende verbetervoorstellen voor de eigen bedrijfsvoering en maatregelen die de gemeente kan 

treffen c.q. randvoorwaarden die de gemeente kan verruimen. De Stichting vraagt ons om hierover voor 

het einde van 2017 een besluit te nemen om de continuïteit van de Stichting niet in gevaar te brengen. 

 

Vervolgstappen 

Over de verzoeken van de Stichting hebben wij nog geen standpunt kunnen innemen. Wij geven in deze 

brief de inzichten van de Stichting weer. De jaarrekening geeft ons meer (dan bij de begroting en 

oprichting van de Stichting) inzicht in de complexiteit van de bedrijfsvoering van de Stichting. Wij zullen 

daarom op basis van jaarrekening, de (meerjaren-)begroting en het (meerjaren-)investeringsplan samen 

met de Stichting onderzoek doen naar: 

 

a. De achtergrond en oorzaak van het exploitatieresultaat over 2016. 

b. De redelijkheid, billijkheid en haalbaarheid van de door de Stichting voorgestelde maatregelen 

voor een sluitende exploitatiebegroting voor 2017 en verder en voor een gezonde financiële 

positie (solvabiliteit, liquiditeit en vermogenspositie). 

 

In de komende tijd zullen we dus gezamenlijk kijken naar de marktomstandigheden, de verdiencapaciteit, 

kostenbeheersing en randvoorwaarden die bij de start van de Stichting zijn meegegeven. Daaruit moet ook 

blijken of c.q. op welke termijn onze extra ambities over kwaliteit, tarieven en de bijzondere 

begraafplaatsen haalbaar zijn. De door de Stichting gevraagde termijn voor een besluit (eind 2017) is 

enerzijds billijk en anderzijds ook noodzakelijk. Onze ambitie was en is om de Stichting toe te rusten op 

de taak die wij de Stichting hebben toevertrouwd.  

 

Wij streven er naar u in één voorstel de jaarrekening en (eventuele) maatregelen te kunnen aanbieden. De 

eerste noodzakelijke stap die wij zullen zetten, is controle van de jaarrekening door een accountant. 

Verder overwegen wij extern advies in te winnen over de door de stichting voorgestelde 

oplossingsrichtingen. Wij berichten u daarom na het zomerreces nader over het moment waarop wij u het 

voorstel kunnen aanbieden.  

 

 

Hoogachtend, 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

 

 

 

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 18 juli 2017. 
 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-49 
 

Van 
Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 289309 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017-49 

Portefeuillehouder J.N. van Vroonhoven Datum 19 juli 2017 

Informatie bij S. Wiedemeijer Tel. nr. (035) 629 2262 

Onderwerp 

Ontwerpbestemmingsplan Hoorneboeg 

Kernboodschap 

Voor landgoed de Hoorneboeg is een nieuw bestemmingsplan voorbereid. Dit ontwerpbestemmingsplan 

kan nu ter inzage worden gelegd ten behoeve van het indienen van zienswijzen door een ieder, wat de start 

is van de formele bestemmingsplanprocedure. 

Aanleiding 

Landgoed de Hoorneboeg is eigendom van de Stichting De Hoorneboeg, die streeft naar een duurzame 

instandhouding van de buitenplaats. Hiertoe is de gebiedsvisie Culturele Buitenplaats de Hoorneboeg 

opgesteld, waarin de historie en doelstelling van De Hoorneboeg is uitgewerkt. De visie is gebaseerd op 

kwaliteiten van vroeger en nu: natuur, cultuur en spiritualiteit. Het is daarbij de wens om de balans in de 

ruimtelijke structuur te herstellen. Concreet betekent dat de buitenplaats, waarvan het zwaartepunt in de 

loop van de jaren naar de oostkant is verschoven, haar kloppende hart weer terugkrijgt. Dit is mogelijk 

met een bestemmingsverruiming. 

Consequenties 

De huidige beperkte gebruiksmogelijkheid staat een toekomstige instandhouding van het landgoed in de 

weg.  

Hiermee komt het voortbestaan van het landgoed in gevaar. De nieuwe functies bieden ruimte voor een 

duurzame ontwikkeling / instandhouding van het landgoed en de bebouwing, passend bij de plek en 

afgestemd op de drie pijlers natuur, cultuur en spiritualiteit. Er is gekozen voor een gemengde 

bestemming, waaronder maatschappelijke en (sociaal) culturele voorzieningen, conferentieoord, 

bedrijvigheid (milieucategorie 1) en horeca in de vorm van één hotel en één restaurant.  

Door middel van een zonering wordt onderscheid gemaakt tussen de oostrand en de westrand.  

De oostrand is rustig en publieksgericht. Hier zijn diverse kleinschalige activiteiten beoogd met een 

publieksgericht karakter, zoals een kleinschalig 'farm-to-table' restaurant, natuurdistilleerderij en podium 

voor natuur, cultuur en spiritualiteit. Deze nieuwe activiteiten dragen bij aan het recreatief beleefbaar 

maken van dit historische landgoed voor publiek 

De westrand is rustig en besloten. Ook hier zijn diverse kleinschalige activiteiten beoogd, maar deze zijn 

bedoeld voor activiteiten met een meer besloten karakter, zoals retraites & reflectie, training en coaching 

voor lichaam en geest, en een non-profit denktank voor maatschappelijke vraagstukken en oplossingen.  

Met deze ontwikkeling blijft de cultuurhistorische waarde behouden 

Het landgoed herbergt cultureel erfgoed, namelijk Stalheim & Schuur (rijksmonumenten), een Villa en 

Tuinmanswoning (gemeentelijke monumenten). Deze zullen worden gerestaureerd.  



 

Het plan leidt tot de instandhouding en versterking van de landschappelijke kwaliteiten 

De buitenplaats is en blijft een bijzondere bosenclave op de Hoorneboegse heide.  

Het GNR breidt het heidecomplex aan de zuidkant van het terrein uit. Op die manier komt de historische 

kern van het landgoed (‘het ei’) nog beter tot zijn recht. De rand zal worden versterkt door het verwijderen 

van de huidige asfaltwegen met parkeren in de randen. 

Het verwijderen van de randwegen maakt de spiraalvormige structuur uit de 18e eeuw (weer) belangrijk 

voor de interne ontsluiting. Het plan is deze dubbele ring van laantjes in ere te herstellen, zodat 

wandelaars en fietsers de verschillende gebouwen kunnen bereiken. Het autoverkeer komt niet verder dan 

tot de entree van de buitenplaats, waar een centrale parkeervoorziening wordt gerealiseerd. 

 

De provincie staat positief tegenover de bestemmingplanwijziging 

Met de provincie heeft afstemming plaatsgevonden. De provincie is positief over de uitgangspunten. 

Provinciale belangen in deze zijn o.a. de ligging binnen Natuur Netwerk Nederland, het aanvullend 

beperkingen gebied uit het luchthavenbesluit en het aardkundig waardevol gebied. Het plan is hierop 

beoordeeld en geconcludeerd is dat het plan hiermee niet conflicteert.  

De provincie heeft het plan voor advies voorgelegd aan de Adviescommissie Ruimtelijke Ontwikkeling 

(ARO). Deze commissie bestaat uit deskundigen op het gebied van landschap, stedenbouw en 

cultuurhistorie. De ARO heeft het plan in haar vergadering van 5 juli 2017 behandeld en het plan positief 

en met complimenten ontvangen. De ARO ziet het ontwerp van de parkeerplaats als belangrijkste opgave 

in dit plan doet de aanbeveling hiervoor een landschapsarchitect in te schakelen. De ARO ziet de 

uitgewerkte plannen met belangstelling tegemoet. De ARO zal nog een schriftelijk advies uitbrengen. 

De start van de formele procedure (de terinzagelegging van het plan) hoeft daar niet op te wachten. 

 

Communicatie / terinzagelegging 

Voor het project is een website gemaakt waarop de plannen uitgebreid worden toegelicht: 

www.vriendenvandehoorneboeg.nl. Er heeft veelvuldig overleg plaatsgevonden met de omgeving. Er 

zullen op korte termijn 2 informatieavonden worden belegd, namelijk op 19 juli en op 5 september a.s. 

Het ontwerpbestemmingsplan zal ter inzage worden gelegd van 11 augustus 2016 tot 22 september 2016. 

De eerste drie weken is het nog zomervakantie. De bekendmaking van de terinzagelegging zal nog voor de 

zomervakantie worden gepubliceerd (donderdag 20 juli a.s.). 

 

Financiën 

Met de Wet ruimtelijk ordening beschikt de gemeente over mogelijkheden voor kostenverhaal op 

particuliere ontwikkelaars in een plangebied (exploitatieplan / anterieure overeenkomst o.b.v. art. 6.12 

Wro). Dit plan betreft een initiatief van de stichting. Het landgoed blijft volledig eigendom van de 

Stichting, die daarin ook verantwoordelijk is voor de aanleg, inrichting en nutsvoorzieningen alsook het 

beheer en onderhoud hiervan. De gemeente maakt voor dit plan geen kosten anders dan de kosten voor het 

opstellen van het bestemmingsplan. Deze worden gedekt door de leges. Voor eventuele planschade wordt 

een planschadeovereenkomst afgesloten met de initiatiefnemer. Deze dient ondertekend te zijn alvorens 

het plan door de raad kan worden vastgesteld. 

Vervolgtraject 

Het ontwerpbestemmingsplan wordt voor de duur van zes weken ter inzage gelegd ten behoeve van het 

indienen van zienswijzen door een ieder. Dit wordt vooraf op de gebruikelijke manier bekend gemaakt op 

de gemeentepagina van de Gooi- en Eembode, in de Staatscourant en op de internetsite van de gemeente. 

Tegelijkertijd wordt het ontwerpbestemmingsplan voor het vooroverleg als bedoeld in art. 3.1.1 Bro 

toegestuurd aan de overlegpartners. Het plan doorloopt de formele procedure als vermeld in artikel 3.8 van 

de Wro. 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

K.E.M. van Elk P.I. Broertjes 

 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 18 juli 2017. 

 

http://www.vriendenvandehoorneboeg.nl/


    
 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-50 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 406838 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 50 

Portefeuillehouder M.W. Jaeger Datum 20 juli 2017 

Informatie bij E.P. Heijnis Tel. nr. (035) 629 2796 

 

Onderwerp 
Meicirculaire 2017 gemeentefonds 
 

Kernboodschap 

Via deze raadsinformatiebrief informeren wij u over de uitkomsten van de meicirculaire 2017. 
 
In tabelvorm laten de financiële effecten zich als volt samenvatten. 
In de bovenste helft vindt u de voordelige effecten en in de onderste helft de nadelige effecten. 
 

 
 
 
Toelichting: 

1. De ramingen van de algemene uitkering voor de jaren 2018 t/m 2021 zijn aangepast aan de 
verwachtingen van de Rijksuitgaven in de periode 2018-2021. Dit gaat op basis van het principe 
“samen de trap op en af”. Meer rijksuitgaven betekent meer geld voor het gemeentefonds, minder 
rijksuitgaven betekent minder geld voor het gemeentefonds. Voor de komende jaren is er meer 
geld te verdelen. Dit is vooral het gevolg van hogere loon- en prijsontwikkeling op de 
rijksbegroting alsmede een compensatie voor de gestegen pensioenpremies ABP. Daarnaast zijn er 
mutaties in de aantallen van de verdeelmaatstaven van Hilversum. De maatstaven vormen de basis 
van de verdeling van het gemeentefonds. 

2. Er worden hogere integratie- en decentralisatie uitkeringen ontvangen, met name als gevolg van 
prijsontwikkelingen. 

Zonder teken + tekortverhogend. Min-teken = tekortverlagend

Mutaties a.g.v. Meicirculaire Begroting

2017 2018 2019 2020 2021

1 Mutaties in omvang en verdeling gemeentefonds -2.123          -3.359       -3.902       -3.988        -4.481       

2 Mutatie integratie- en decentralisatie uitkeringen -2.092          -1.332       -1.606       -1.640        -1.619       

Voordelen -4.215          -4.691       -5.508       -5.628        -6.100       

3 Correspondernde budgetten integr en decentr uitkeringen 793               1.332        1.606         1.640          1.619         

4 Fonds Gemeentelijke Uitvoering VNG 203            217            219             221            

Nadelen 793               1.535        1.823         1.859          1.840         

Saldo voordelen minus nadelen -3.422 -3.156 -3.685 -3.769 -4.260

Begroting 2018-2021



3. De extra inkomsten via de integratie- en decentralisatie worden voor het jaar 2017 worden, 
vooruitlopend op het nieuwe financiële beleid, (raad 12 juli) niet automatisch door vertaald naar 
een hoger uitgaven budget. Extra middelen worden slechts doorgegeven als daar een 
bestedingsplan onder ligt. Uitzondering op deze regel zijn de uitkeringen die de gemeente 
Hilversum ontvangt als centrum gemeente waarbij regionale afspraken zijn gemaakt over de 
besteding van deze uitkeringen. De mutaties voor de jaren 2018 t/m 2021 worden rechtstreeks 
verwerkt in de begroting 2018. 

4. Vanaf 2018 zal er geen rechtstreekse betalingen vanuit het gemeentefonds aan de VNG worden 
gedaan en worden bestaande reserveringen met ingang van dat jaar ongedaan gemaakt en 
toegevoegd aan de algemene uitkering. Om gezamenlijke gemeentelijke activiteiten in de 
toekomst financieel te kunnen blijven faciliteren, is de VNG namens gemeenten voornemens een 
Fonds Gezamenlijke Gemeentelijke Uitvoering in het leven te roepen. Besluitvorming hierover 
vindt plaats op de Algemene Ledenvergadering van de VNG op 14 juni 2017. Met ingang van de 
begroting 2018 zal hiervoor een budget moeten worden opgenomen in de begroting.  

 

Aanleiding 

Het uitkomen van de meicirculaire 2017 over het gemeentefonds. Er verschijnen jaarlijks drie circulaires 
over het gemeentefonds: De meicirculaire, de septembercirculaire en de decembercirculaire. De circulaires 
bevatten informatie over de financiële gevolgen van rijksbeleid voor de algemene uitkering, de integratie- 
en decentralisatie-uitkeringen en de budgetten voor het sociaal domein. De meicirculaire is gebaseerd op 
de voorjaarsnota van het rijk en vormt de basis voor de gemeentebegroting van het komende jaar (i.c. de 
begroting 2018). 
 

Consequenties 
Wij stellen u voor om de wijzigingen als gevolg van de meicirculaire 2017 en de nog te verschijnen 
septembercirculaire 2017 in één raadsvoorstel (december 2017) ter besluitvorming aan u voor te leggen. 
Dit ligt in de lijn om het aantal raadsvoorstellen te beperken. 
 
De uitkomsten voor de begrotingsjaren 2018 – 2021 zullen rechtstreeks worden verwerkt in de begroting 
2018 en ter vaststelling aan u worden voorgelegd. 
 

Vervolgtraject 

De uitkomsten van de meicirculaire 2017 rechtstreeks te verwerken in de begroting 2018 en de gevolgen 
voor 2017 aan u ter besluitvorming voor te leggen in december 2017. 
 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
 
 
 
K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 
 
 
 
 

 

Deze raadsinformatiebrief ligt ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  
B & W-vergadering van 11 juli 2017. 

 

 



    
 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-51 
 

Van 
: Burgemeester en 
Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 407831 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017-51 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 20 juli 2017 

Informatie bij Jaap Huib van der Knaap 
Vybeke Pieters 

Tel. nr. (035) 629 2771 

 

Onderwerp 

Verslag informatiebeheer en -beveiliging 2016 en plan van aanpak 2017 
 

Kernboodschap 

Het college heeft de verantwoordelijkheid voor het juist omgaan met informatie binnen de 
gemeentelijke organisatie. Jaarlijks brengt het college, in het kader van de horizontale 

verantwoording, verslag uit aan de raad. Dit verslag bestaat uit twee onderdelen te weten beheer / 
archivering en informatieveiligheid / privacy. 
 
- Informatiebeheer 

Wat betreft Informatiebeheer van de Gemeente Hilversum geeft de archiefinspecteur aan dat we 

op de goede weg zijn. De inrichting van digitaal proces- en zaakgericht werken, waarbij 
vervanging (d.w.z. vervangen van papier door digitaal) wordt meegenomen, werkt op zich goed. 

Gemiddeld genomen loopt Hilversum wat voor op andere gemeenten in structurele aanpak en 
borging van informatiebeheer. 
Aandachtspunten zijn het tempo en de controles op juiste archiefvorming: er kunnen 

beheerachterstanden ontstaan, en belangrijker nog: informatieverlies. Ander aandachtspunt is de 
vastlegging van formele beheersinstrumenten en het bijwerken van een ‘geordend overzicht’ (van 

alle informatie). 
Voor 2017 is het doel om 2 van de 6 punten uit het verbeterplan Informatiebeheer 2016 te 
implementeren. Daarnaast gaan we verder met de invoering van procesgericht werken met 

aandacht voor het tempo en borging van de informatie. In de volgende jaren pakken we de 
overige 4 punten uit het verbeterplan Informatiebeheer 2016 op. 

 
 

- Informatieveiligheid  

Op 29 november 2013 hebben de gemeenten ingestemd met de implementatie van de Baseline 
Informatiebeveiliging Nederlandse Gemeenten (BIG). Het verbeterprogramma voor 
informatiebeveiliging en privacy is in 2015 gestart. 

De BIG bestaat uit 303 informatieveiligheidsnormen. In 2016 zijn 11 extra normen 
geïmplementeerd. Het totaal komt daarmee op 212 (van de 303), waarmee we twee derde van de 

normen hebben gerealiseerd. 



In 2016 zijn 34 beveiligingsincidenten geregistreerd. Incidenten worden altijd opgepakt en er 

wordt beoordeeld of er maatregelen genomen kunnen worden om herhaling te voorkomen of de 
kans daarop te verkleinen. De meeste incidenten betroffen het niet afsluiten van een 

bewerkersovereenkomst (een overeenkomst waarin met (keten)partners/leveranciers vastgelegd is 
hoe met persoonsgegevens omgegaan moet worden) of het delen van inloggegevens met anderen 
binnen de organisatie. 1 datalek is gemeld bij de Autoriteit van Persoonsgegevens. Hier is een 

toekomstbestendige beheersmaatregel op getroffen.  
Voor 2017 staan 12 verbetermaatregelen voor beveiliging gepland en er wordt extra gewerkt aan 

privacy bewustwording binnen het sociaal plein (in samenwerking met de regio). 

Aanleiding 

Zoals afgesproken in de Archiefverordening/ het Besluit Informatiebeheer en het 

Informatiebeveiligingsbeleid van de Gemeente Hilversum rapporteert het college jaarlijks over 
deze onderwerpen. 

 

Consequenties 
In de praktijk is een hoger tempo binnen de bestaande bezetting en begroting niet te realiseren. 

Het gaat hier om een transformatie van analoog en gegevensgericht werken naar digitaal 
procesgericht werken. In vergelijking tot andere gemeenten ligt ons tempo vrij hoog. De 

komende jaren zullen we de restpunten uit het verbeterplan Informatiebeheer 2016 verder 
implementeren. 

Vervolgtraject 

-  In 2017 gaan we verder met het doorvoeren van het verbeterplan waarin de openstaande acties 
staan benoemd om in control te komen. 

-  In de tweede helft van 2017 is het college voornemens het Informatiebeveiligingsbeleid te 
actualiseren en  Privacybeleid te herzien vanwege noodzakelijke implementatie van Europese 
privacyregelgeving.  

-  In 2017 start ENSIA (Eenduidige Normatiek Single Information Audit). 
ENSIA is een gezamenlijk project van het ministerie van Binnenlandse Zaken, de VNG, 

gemeenten, het ministerie van Sociale Zaken & Werkgelegenheid en het ministerie van 
Infrastructuur & Milieu. 
ENSIA heeft tot doel het verantwoordingsproces over informatieveiligheid bij gemeenten 

verder te professionaliseren door het toezicht te bundelen en aan te sluiten op de gemeentelijke 
Planning & Control-cyclus. Hierdoor heeft het gemeentebestuur meer overzicht over de stand 

van zaken van de informatieveiligheid en kan het hier ook beter op sturen. 
Als gevolg van ENSIA zal vanaf het jaarverslag 2017 de rapportage en horizontale 
verantwoording over informatieveiligheid onderdeel zijn van het jaarverslag. 

 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
 
 
K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 
 
 

 

Bijlage: - Inspectierapport_over_2016_Hilversum_aanbiedingsbrief_def_20170622 
 - Inspectierapport_over_2016_Hilversum_def_20170622 
 - Begeleidende brief Hilversum-19-04-2017 

 - Verslag over de w erkzaamheden van het Streekarchief Gooi en Vechtstreek_def 
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
“Vergaderstukken”, B & W-vergadering van 18 juli 2017. 

 



 

 

  

Raadsinformatiebrief 2017-52 

  

Van  Burgemeester en Wethouder  Zaak nr.  408305  

Aan  Gemeenteraad  RIB nr.  2017 - 52 

Portefeuillehouder  J.N. van Vroonhoven-Kok Datum  20 juli 2017  

Informatie bij  Irma Dijkstra  Tel. nr.  (035) 629 2847  

 

Onderwerp 
 

Ontwikkelingen Tomin  

 

Kernboodschap  
 

Gemeenten hebben op grond van de Participatiewet de zorg om mensen met een beperkt arbeidsvermogen 

te laten meedoen in de samenleving, naar rato van wat haalbaar is. Dat kan regulier werk zijn of werk in 

een meer beschermde of zelfs beschutte omgeving. Hilversum werkt in de regio Gooi & Vechtsreek en 

Almere samen met onder andere de Tomingroep om invulling aan deze gemeentelijke opdracht te geven.  

De samenwerking tussen gemeenten en de Tomingroep is geregeld in de Gemeenschappelijke Regeling 

(GR) Werkvoorzieningsschap Tomingroep. Rondom de Tomingroep speelt een aantal ontwikkelingen die 

deels een besluit van de raad vragen op grond van de Wet op de Gemeenschappelijke Regelingen, en deels 

rechtstreeks voortvloeien uit de opdracht om uitvoering te geven aan de Participatiewet en de GR. Deze 

raadsinformatiebrief gaat in volgorde van bestuurlijke planning in op:  

1. Collegebesluit Kennisnemen van het onderzoeken consequenties van (quasi)inbesteden van 

gemeentelijke opdrachten bij Tomin.   

2. Raadsbesluit actualisering GR Werkvoorzieningsschap Tomingroep welke dateert uit 1988 en in 1996 

is herzien.  

3. Advisering door Commissie over te nemen collegebesluit inzake voorgenomen AB besluit over de  

bestuursopdracht richting “Tomin als werkgever in de inclusieve arbeidsmarkt”.  

 

Vervolgtraject  
 

In de RIB is per onderwerp aangegeven wat de stand van zaken is en wat het vervolg is. De volledige 

politiek-bestuurlijke planning ziet er als volgt uit:  

Onderzoek consequenties (quasi) inbesteden:  

- Besluit college 11 juli 2017: kennisnemen van de concept-bestuursopdracht van het AB Tomin aan de 

directie van Tomin over het onderzoeken van de gevolgen van (quasi)inbesteden van gemeentelijke 

opdrachten.   

- juli-oktober 2017: uitvoering onderzoek.  

- 19 oktober 2017: uitkomsten onderzoek worden aan het Algemeen Bestuur van Tomin aangeboden.  

Actualiseren Gemeenschappelijke Regeling:  

- Besluit college 4 juli 2017: de actualisatie/herziening GR Werkvoorzieningsschap Tomingroep 

voorleggen aan Commissie Verbonden Partijen ter behandeling.  

- 7 september 2017: Commissie Verbonden Partijen: raadsvoorstel GR Werkvoorzieningsschap 

Tomingroep.  

- 27 september 2017: Raadsbehandeling vaststelling nieuwe GR Werkvoorzieningsschap Tomingroep. 

 



Bestuursopdracht toekomstvisie “Tomin als werkgever in de inclusieve arbeidsmarkt”.  

- 5 september 2017: Collegebehandeling concept-bestuursopdracht aan directie Tomin over de 

voorgestelde ontwikkelrichting van Tomin BV als werkgever in de inclusieve arbeidsmarkt  

- 4 oktober: advisering aan college over voorgenomen besluit ontwikkelrichting door Commissie 

Verbonden Partijen voorafgegaan door werkbezoek gemeenteraad Hilversum aan Tomin BV -  19 

oktober: AB Tomin: besluitvorming ontwikkelrichting Tomin BV.   

- Oktober- november 2017: schrijven bedrijfsplan op basis van nieuwe bestuursopdracht door directie 

Tomin.  

- November-december 2017: vervolg bestuurlijk proces vaststelling concept-bedrijfsplan  

 

Achtergrond  
 

1. Contouren inbesteden  

 In eerste instantie was de planning erop gericht om al voor de zomer de nieuwe bestuursopdracht 

geformuleerd te hebben voor de nieuwe ontwikkelrichting. Hilversum kiest er bewust voor de raad te 

betrekken bij alle ontwikkelingen en denkrichtingen. Om ervoor te zorgen dat het vaststellen van een 

nieuw bedrijfsplan eind 2017 haalbaar blijft, gaat intussen het gesprek door over de mogelijkheden om 

inbesteden door gemeenten te verkennen. Dat betekent concreet een verkenning van Tomin als 

overheidsBV. Het gaat dan om het voldoen aan wettelijke criteria: het toezichts- en 

meerendeelscriterium, waardoor het rechtstreeks plaatsen van gemeentelijke opdrachten bij Tomin 

juridisch mogelijk wordt. De concretisering van deze deelopdracht aan Tomin is in het AB van de 

Tomingroep van 22 juni jl. vastgesteld en het college van Hilversum heeft hiervan expliciet kennis 

genomen. Het mogelijk maken van inbesteden is nu een antwoord op de behoefte van gemeenten om 

gemeentelijke opdrachten te behouden voor onze regionale SW’ers. Echter, het mogelijk maken van 

inbesteding nú, sluit geen andere scenario’s voor de toekomst uit. Het toekomstbeeld en de uitwerking 

daarvan komen in deze notitie terug onder punt 3. Belangrijk hier is nog te vermelden dat het 

onderzoek naar de gevolgen van inbesteding eveneens voortvloeit uit de eerder vastgestelde 

onrechtmatigheid in de inkoopcontracten van schoonmaak en beheer openbare ruimte zoals deze aan 

de raad zijn gecommuniceerd via RIB met nummer 2017/30. 

 

 Bestuurlijke planning  

 Het AB van de Tomingroep heeft op 22 juni jl. ingestemd met de concept-bestuursopdracht aan de 

directie van Tomin om de gevolgen van inbesteden te onderzoeken. Het college van Hilversum heeft 

van dit besluit expliciet kennis genomen. De onderzoeksresultaten worden verwacht in de Ab 

vergadering van 19 oktober 2017. De raad zal hierover en over het vervolgproces worden 

geïnformeerd.  

 

2. Aanpassing Gemeenschappelijke regeling Tomingroep   

 De gemeenten in de regio Gooi en Vechtstreek en de gemeente Almere hebben in 1988 de 

Gemeenschappelijke Regeling Tomingroep (hierna: Tomin Schap) opgericht. De gemeenten hebben 

hun bevoegdheden en verplichtingen uit hoofde van de Wet sociale werkvoorziening (Wsw) 

overgedragen aan Tomin Schap. Dit houdt in dat de gemeenten zelf niet meer bevoegd zijn om de 

taken die voortvloeien uit de Wsw uit te voeren. Het Rijk verleent jaarlijks via de algemene uitkering 

een bijdrage aan gemeenten voor de uitvoering van de Wsw. Deze bijdrage maken gemeenten in de 

vorm van een subsidie over aan de Tomingroep BV.   

 Vanaf 2015, met de komst van de Participatiewet en de prikkel om mensen naar reguliere werkgevers 

te begeleiden waar mogelijk, wordt de rijkssubsidie per Wsw’er langzaam afgebouwd en is nieuwe 

instroom in de Wsw niet langer mogelijk. Tegelijk nemen de kosten per persoon wel toe als gevolg van 

de cao aanpassingen.   

 In 1997 is de vennootschap Tomingroep BV. (holding) opgericht door Tomin Schap. Op grond van de 

Gemeenschappelijke Regeling heeft het Schap aan Tomingroep BV. de opdracht gegeven om (namens 

haar) aangepaste arbeid te verlenen in het kader van de Wet sociale werkvoorziening aan mensen met 

een Wsw-indicatie. Dit om te bewerkstelligen dat zij weer in het normale arbeidsproces kunnen 

deelnemen. Van Tomingroep BV. zijn alle aan de Gemeenschappelijke Regeling deelnemende 

gemeenten aandeelhouder. Op dit moment werken 1118 Wsw’ers die inwoner zijn van de regio Gooi 

en Vechtstreek, Eemnes of Almere bij de Tomingroep via de Tomingroep bij een derde werkgever.   

 

 Inhoudelijke toelichting opschoning van de gemeenschappelijke regeling   

 In 2015 heeft het Algemeen Bestuur (hierna AB) Tomingroep aan adviesbureau Berenschot de 

opdracht verleend om een eensluidende governance structuur voor Tomingroep uit te werken, 



waarvoor draagvlak bestaat bij de betrokken partijen. Dit proces heeft ertoe geleid dat het AB op 23 

juni 2016 aan de secretaris van het AB de opdracht heeft verleend om de huidige governance ‘op te 

schonen’ en hiertoe een aantal aanpassingen op de gemeenschappelijke regeling uit te werken. Het 

betreft de volgende aanpassingen:   

 

1. Financiële verhoudingen: Op dit moment heeft Tomingroep heeft een eigen vermogen van ruim €20 

mln. euro. Dit bedrag is in het verleden opgebouwd. Er zijn geen afspraken gemaakt over de financiële 

verhouding tussen de gemeenten voor het eigen vermogen. Als er dividend wordt uitgekeerd zijn er 

geen vaste formele afspraken over de verdeling over de gemeenten. 

Dergelijke afspraken worden op incidentele basis tussen gemeenten gemaakt. Hetzelfde geldt voor 

tekorten, als deze vanuit de gemeenten zouden moeten worden aangevuld. Met de aangepaste GR 

wordt voorgesteld om de onderlinge financiële verhoudingen te bepalen op basis van het gemiddeld 

aandeel in het aantal SW-ers over de afgelopen tien jaar (en dus het gemiddeld risico per gemeente). 

Deze verhouding zou dan gelden voor het aandeel in het eigen vermogen, de verdeling van dividend en 

een eventueel aanvullende verliescompensatie. De verhouding geldt ook voor een eventuele eenmalige 

gemeentelijke bijdrage als daartoe besloten wordt bij het bereiken van  een nader vast te stellen 

ondergrens van het eigen vermogen.   

 

2. Stemverhoudingen: Op dit moment hebben alle gemeenten in het AB en het DB een gelijke stem (van 

ieder 1/9 ofwel 11%). Dat is niet in evenwicht met de financiële verhoudingen/het aandeel in het aantal 

SW-ers over de afgelopen tien jaar. In de concept Gemeenschappelijke Regeling wordt voorgesteld om 

bij de stemverhoudingen uit te gaan van de verhouding zoals berekend voor de financiën.   

 

3. Ambtelijke samenwerking: Er komt een ambtelijke regiegroep waarin alle gemeenten zijn 

vertegenwoordigd. In de regiegroep worden vergaderingen en voorstellen aan het AB en DB 

voorbereid. De regiegroep staat opgenomen in de aangepaste Gemeenschappelijke Regeling.   

 

4. Onafhankelijk secretaris: Voorheen was de rol van secretaris van Tomin Schap en directeur van de 

Tomin BV in één persoon vertegenwoordigd. Gemeenten wensten een duidelijke scheiding aan te 

brengen in de rol van secretaris en directeur. Het AB heeft op 13 april 2017 een onafhankelijke 

secretaris benoemd. De taken van de secretaris betreffen: ondersteuning en advisering van het AB en 

het DB, voorzitter van de regiegroep, voorbereiding van de vergaderingen van het AB en DB 

(opstellen agenda i.o.m. voorzitter en verslaglegging vergaderingen), contactpersoon namens de GR 

richting directeur GR/BV. De functie wordt na 2 jaar geëvalueerd, waarna de functie definitief wordt 

ingevuld. 

 

Bestuurlijke planning 

In 2016 bent u op hoofdlijnen geïnformeerd over de uitwerking van bovenstaande aspecten. Inmiddels 

zijn bovenstaande aanpassingen uitgewerkt in een nieuwe concept Gemeenschappelijke Regeling. U 

bent als gemeenteraad bevoegd tot het vaststellen van de aangepaste Gemeenschappelijke Regeling. 

Om die reden bieden wij u in uw vergadering van september 2017 de Gemeenschappelijke Regeling 

ter vaststelling aan.   

 

3. Aanpassing bestuursopdracht en aanpassing bedrijfsplan ‘Samen in Beweging’   

 Aanleiding tot herijking bestuursopdracht:  

 De komst van de Participatiewet, de beëindiging van nieuwe Wsw instroom, het natuurlijk verloop van 

zittende Wsw’ers en een cumulatieve korting op het Wsw-Rijksbudget van € 200 per SE (een FTE 

binnen de SW) per jaar hebben een ingrijpend effect op de financiële positie van Tomingroep.  Dit 

brengt een transformatienoodzaak met zich mee voor Tomingroep. Niet transformeren en 

herstructureren leidt tot grote financiële tekorten. Gemeenten en Tomingroep hebben daarom in 2015 

een veranderstrategie vastgesteld op basis waarvan Tomin BV zich zou ontwikkelen naar een 

arbeidsontwikkelbedrijf. In het kader van deze ontwikkeling hebben gemeenten uit de regio Gooi en 

Vechtstreek contracten gesloten met Tomingroep. In deze overeenkomsten zijn gemeenten en 

Tomingroep overeengekomen dat er voor minimaal 600 inwoners uit de regio Gooi en Vechtstreek 

arbeidsontwikkeltrajecten zouden worden uitgevoerd. 

Zoals wij in september 2016 gecommuniceerd hebben (RIB 2016/52), constateerden wij in 2016 dat de 

beoogde doelstellingen in het kader van arbeidsontwikkelingen onvoldoende werden gerealiseerd. 

Tegelijkertijd zagen we de tekorten op de gemeentelijke begrotingen opliepen en de 

arbeidsontwikkeltrajecten onvoldoende leidden tot duurzame uitstroom. In de eerste instantie is dit 

voor onze inwoners een uiterst ongewenste situatie omdat hun deelname aan trajecten te vaak niet 



leidde tot het beoogd doel, namelijk betaald werk in de reguliere arbeidsmarkt. Het bleek dat (te) veel 

deelnemers aan een arbeidsontwikkeltraject, na afronding van het traject, - opnieuw en met een 

tegenslag rijker - zonder werk thuis kwamen te zitten. Daarnaast zou het continueren van deze situatie 

leiden tot grote(re) tekorten op de gemeentelijke budgetten. Deze situatie vroeg om ingrijpen en actie. 

We hebben de raad hierbij betrokken via het raadsbesluit over de begrotingswijziging 2017 naar 

aanleiding van het voorziene tekort BUIG 2017. Hierbij werd ook aangegeven wat de 

beheersmaatregelen zijn, waaronder de verandering in de arbeidsontwikkeling.   

 

 In het najaar van 2017 zal het AB van de Tomingroep als afgevaardigden namens de deelnemende 

gemeenten in de GR Werkvoorzieningsschap Tomingroep een nieuwe opdracht formuleren aan de 

directie van Tomin voor het schrijven van een bedrijfsplan, gebaseerd op een toekomstbestendige rol 

van het werkbedrijf. De denkrichting daarbij is die van Tomin als werkgever in de inclusieve 

arbeidsmarkt.  De denkrichting is dat de kracht van Tomingroep (kennis van kwetsbare groepen) als 

inclusieve werkgever optimaal benut wordt. Tomingroep is in de rol van werkgever tientallen jaren 

zeer succesvol gebleken en kan juist in de huidige context - waarbij mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt moeizaam worden opgenomen in de arbeidsmarkt- van grote toegevoegde waarde zijn. 

We zetten in op een sterke positionering van Tomingroep BV. als inclusieve werkgever die 

werkgelegenheid biedt voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Tomin als een werkgever 

(met een bijzondere expertise) in de inclusieve arbeidsmarkt. We zien de inclusieve arbeidsmarkt 

nadrukkelijk als een samenwerkingsverband tussen alle spelers: werkgevers, maatschappelijke 

partners, sociaal werkbedrijf, gemeenten. 

 

 In het nieuwe bedrijfsplan, waarin de bestuursopdracht nader moet worden uitgewerkt, zal worden 

ingegaan op de effecten van deze opdracht. Met name in termen van het realiseren van de kernwaarden 

van gemeenten, werkgelegenheid voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt, maar ook in 

financiële en juridische termen. 

 

 Bestuurlijke planning  

 Het college neemt begin september een voorgenomen besluit over de beschreven ontwikkelrichting en 

stelt voor om 4 oktober advies aan de Commissie Verbonden partijen te vragen over de 

ontwikkelrichting van Tomin als werkgever in de inclusieve arbeidsmarkt als de nieuwe 

bestuursopdracht geformuleerd en regionaal afgestemd is. Ook wordt voor u een bedrijfsbezoek 

georganiseerd aan Tomin op deze dag, voorafgaand aan de commissievergadering. Op 19 oktober a.s. 

staat de besluitvorming rondom de ontwikkelrichting en de nieuwe bestuursopdracht gepland voor 

behandeling in het AB van Tomin.  

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum,  

de gemeentesecretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes  

 

 

 

 

 

 

 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 18 juli 2017. 
 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-53 
 

Van 
: Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 410757 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 53 

Portefeuillehouder E.G.J. van der Want Datum 21 juli 2017 

Informatie bij 
Eva Hamelink en Marianne 

Sinnema 
Tel. nr. (035) 629 2806 

 

Onderwerp 

1e Monitor Sociaal Domein 2017 

 

Kernboodschap 

Deze monitor geeft op hoofdlijnen informatie over de uitvoering in het Sociaal Domein. We hebben 

toegezegd de raad twee keer per jaar met een monitor Sociaal Domein schriftelijk te informeren over de 

voortgang. De monitor Sociaal is een monitor in ontwikkeling. 

 

De monitor bestaat uit drie onderdelen: 

1. Prestaties en indicatoren Sociaal Domein. In dit onderdeel zijn tussentijdse cijfers – voor zover 

beschikbaar – op een rij gezet. Dit zijn onder andere de indicatoren vanuit de programmabegroting, 

maar ook nieuwe cijfers zijn hieraan toegevoegd om beter inzicht te bieden bijvoorbeeld in de 

prestaties van het Sociaal Plein. Deze afspraak is met de raad gemaakt met de vaststelling van het 

investeringsvoorstel WINST. In dit overzicht is toegelicht van welke bronnen en peildata gebruik is 

gemaakt.  

2. Uitvoering programmabegroting. In de rapportage wordt een tussentijdse inschatting gegeven van 

de uitvoering van de programmabegroting. We hebben de inhoudelijke voortgang verwerkt in een 

‘stoplichtenmodel’. Bij ‘groen’ wordt ingeschat dat de uitvoering goed op koers ligt om de resultaten 

te behalen. Bij ‘oranje’ is de inschatting dat de resultaten kunnen worden behaald, maar dat er wel 

extra aandacht voor nodig is. Bij ‘rood’ wordt ingeschat, dat de ambities niet in 2017 kunnen worden 

gerealiseerd. In een beknopt financieel overzicht wordt per begrotingsprogramma inzicht gegeven in 

de belangrijkste mutaties.    

3. Verhalen achter de cijfers. We hebben een knipselkrant samengesteld die meer verhalend weergeeft 

welke ontwikkelingen er zijn en welke resultaten worden geboekt in het Sociaal Domein. Dit zijn 

verhalen die we ook gebruiken in onze externe communicatie.  

Financiën 

Een tussentijdse goede voorspelling doen van de uitgaven aan de individuele voorzieningen (onderdeel 

programma Zorg) blijft lastig. De gepresenteerde cijfers zijn een moment opname.  

Het is niet bekend welke financiële effecten onderstaande wijzigingen in 2017 hebben en dit leidt tot extra 

onzekerheden in 2017 en mogelijk tot een tekort op het budget van individuele voorzieningen.  

- De verhoging van de tarieven in de nieuwe regionale contracten 2017 (zoals huishoudelijke hulp, 

begeleiding WMO individueel/groep) 

- De nieuwe contracten voor jeugdhulp (voorheen subsidies, nu inkoop)  



- De afsluiting van de DBC systematiek voor de jeugd GGZ aan het einde van het jaar. Alle GGZ 

trajecten worden dan afgesloten, vanwege de start van een nieuwe inkoopcontract (wettelijk bepaald). 

 

Indien meer bekend is over de effecten van deze onzekerheden op de uitputting van het budget wordt de 

raad hiervan op de hoogte gesteld. 

 

We staan open voor goede ideeën vanuit de raad om deze monitor te verbeteren en de raad optimaal te 

kunnen ondersteunen bij hun controlerende rol. Naast de monitor gebruiken we de beeldvormende sessies 

om onderwerpen uitgebreider te kunnen presenteren. 

 

De volgende monitor staat gepland voor januari 2018 (cijfers juni t/m november). 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

 

 

 

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Bijlage: 2017 PDF DEF Monitor Sociaal Domein juli 2017  
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 18 juli 2017. 

 



       

  

  

 Raadsinformatiebrief 2017-54  

  

Van  : Burgemeester en  

Wethouder/Burgemeester  

Zaak nr.  407863 

Aan  Gemeenteraad  RIB nr.  2017- 

Portefeuillehouder  E.G.J. van der Want  Datum  25 juli 2017  

Informatie bij  H.M. Reedijk  Tel. nr.  035-629 2899  

  

Onderwerp  

1. Asbestsanering Jan Blankenlaan 

2. Rendabel krediet Sterrenschool 

3. Twee businesscases uitbreiding internationaal onderwijs  

 

Kernboodschap  

De drie bovengenoemde onderwerpen, waarvan het college van mening is dat deze op korte termijn 

moeten worden uitgevoerd, zijn niet geraamd in de begroting 2017. Met dit schrijven informeren wij u 

over deze onderwerpen en de dekking ervan. Het betreft de volgende 3 onderwerpen: 

1. Wij hebben opdracht gegeven voor een asbestsanering schoolgebouw aan de Jan Blankenlaan, 

 € 135.000  (B&W-besluit 27 juni 2017) 

2. Wij hebben vooruitlopend op het raadsbesluit (OHP 2018) een rendabel krediet van € 223.000 

vrijgegeven t.b.v. peuterspeelzaal Leeuwengrut (Welzijn Versa) in de nieuw te realiseren 

Sterrenschool (B&W-besluit 25 juli 2017); 

3. Wij hebben opdracht gegeven twee businesscases “uitbreiden internationaal onderwijs” op te 

stellen, € 70.000 (B&W -besluit 25 juli 2017). 

Aanleiding  

Ad.1. Vanaf schooljaar 2017-2018 wordt het schoolgebouw aan de Jan Blankenlaan ingezet voor de 

opvang van: 

 leerlingen van de Sterrenschool (i.v.m. sloopt en nieuwbouw Sterrenschool); 

 leerlingen van de peuterspeelzaal Leeuwengrut (i.v.m. sloopt en nieuwbouw Sterrenschool); 

 leerlingen van De Wilge (schoolgebouw De Wilge is onvoldoende groot voor de opvang van alle 

leerlingen) 

De asbest bevindt zich in de kruipruimte. Omdat er rioleringswerkzaamheden in de kruipruimte moeten 

worden uitgevoerd is het noodzakelijk de asbest eerst te verwijderen. Voor de kosten (€ 135.000) is geen 

dekking binnen de Programmabegroting 2017. Wij zullen uw raad bij de slotwijziging 2017 voorstellen de 

middelen beschikbaar te stellen en de kosten te dekken uit het begrotingssaldo 2017. Wij hebben 

vooruitlopend op uw raadsbesluit opdracht gegeven de asbestsanering uit te voeren gedurende de 

zomervakantie 2017. De reden hiervoor is dat deze werkzaamheden dan in de zomervakantie kunnen 

plaatsvinden waardoor de overlast voor de gebruikers tot een minimum beperkt blijft.  



Ad.2. Bij de realisatie van de nieuwe Sterrenschool komt eveneens de gesloopte peuterspeelzaal 

Leeuwengrut terug op deze locatie. De kosten voor deze nieuwe locatie voor de peuterspeelzaal zijn niet 

eerder in aan uw raad voorgelegd. Wij hebben de investering van € 223.000 geraamd in jaarschijf 2018 van 

het Onderwijshuisvestingsprogramma 2018 dat wij uw raad in het najaar 2017 ter vaststelling aanbieden. 

De kapitaallasten van deze rendabele investering worden gedekt door een te ontvangen huurvergoeding 

voor deze accommodatie. In onze B&W-vergadering van 25 juli 2017 hebben wij besloten voor de 

Sterrenschool een krediet van € 2,9 mln vrij te geven waarvan € 223.000 vooruitlopend op uw raadsbesluit 

over het onderwijshuisvestingsprogramma 2018. De reden hiervoor is dat de school en de peuterspeelzaal 

(die in één gebouw zijn en worden ondergebracht) gelijktijdig in de aanbesteding (nog in 2017) kunnen 

worden meegenomen. 

Ad. 3. In het voorjaar 2017 bent u middels een wethouderbrief geïnformeerd over de start van het 

haalbaarheidsonderzoek “uitbreiden internationaal onderwijs”. Uit dit haalbaarheidsonderzoek komt naar 

voren om twee campussen (primair- en voortgezet onderwijs) uit te werken in businesscases. 

(haalbaarheidsonderzoek is als bijlage toegevoegd). Op basis van deze businesscases moeten, op basis van 

meer gedetailleerde informatie over de locaties, aanschafmogelijkheden, gebruiksmogelijkheden, 

financiële inbreng van derden en benodigde financiële bijdrage van de gemeente, definitieve keuzes 

gemaakt kunnen worden. Wij zullen uw raad bij de slotwijziging 2017 voorstellen de middelen 

beschikbaar te stellen en de kosten te dekken uit het begrotingssaldo 2017. Wij hebben vooruitlopend op 

uw raadsbesluit opdracht gegeven de businesscases op te stellen. De reden hiervoor is het 

vestigingsklimaat voor internationale bedrijven optimaal te houden en wachtlijsten voor leerlingen die 

gebruik maken van het internationaal onderwijs te voorkomen. 

 

Vervolgtraject  

De onderwerpen 1 en 3 komen terug in de slotwijziging 2017 waarbij wij uw raad zullen voorstellen de 

kosten ten laste van het begrotingssaldo 2017 te brengen. De asbestsanering in de school aan de Jan 

Blankenlaan verwachten wij in het zomerreces afgerond te hebben. De businesscases internationaal 

onderwijs verwachten wij in uw raad van december / januari nader te kunnen behandelen.  

Onderwerp 2 (Peuterspeelzaal Sterrenschool) komt terug als rendabele investering in het 

Onderwijshuisvestingsprogramma 2018 dat wij uw raad in het najaar 2017 ter vaststelling aanbieden.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum,  

de gemeentesecretaris,  de burgemeester, 

 

 

 

K.E.M. van Elk l.s. F.G.J. Voorink, l.b. 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-55 
 

Van : Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 410554 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 55 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 1 augustus 2017 

Informatie bij T.N. Verheul Tel. nr. 629 2117 

 

Onderwerp 

Uitbreiding betaald parkeren 

 

Kernboodschap 

Het gereguleerd parkeren (betaald in combinatie met vegunninghoudersparkeren) wordt per 1 oktober 

2017 uitgebreid met het nieuwbouwcomplex Villa Industria en met de Multatulilaan (tussen 

Hyacintenlaan en Potgieterlaan) en de Potgieterlaan.  

Het nieuwbouwcomplex Villa Industria, met de parkeerstraat onder de Oude Spoorbaan, wordt onderdeel 

van het gereguleerd parkeren Electrobuurt. De Multatulilaan en de Potgieterlaan worden onderdeel van de 

parkeerproef Taludweg e.o.  

Met de uitbreiding van betaald gebied wordt tegemoet gekomen aan de wens van de bewoners. 

 

Aanleiding 

Per 1 mei 2017 is het proefgebied betaald parkeren Electrobuurt omgezet in een definitieve situatie. 

Tevens is het gereguleerd gebied Electrobuurt uitgebreid tot aan het nieuwbouwcomplex Villa Idustria. De 

parkeerplaatsen onder de Oude Spoorbaan worden openbaar toegankelijk. De verwachting is dat 

automobilisten die voorheen gratis parkeerden in de Electrobuurt, opschuiven tot na het gereguleerde 

gebied. Hierdoor is de verwachting dat buurtvreemde parkeerders hun voertuig in de ondergrondse 

parkeerstraat parkeren. De VVE's en de bewonerscommissie van Villa Industria hebben de gemeente 

verzocht om het complex toe te voegen aan het gereguleerd gebied. Uit de enquête die is uitgezet, heeft 

een grote meerderheid aangegeven voor aansluiting bij het gereguleerd gebied Electrobuurt te zijn.  

 

Op 1 januari 2016 is de parkeerproef betaald parkeren Taludweg e.o. met medegebruik van 

vergunninghouders gestart. In de besluitvorming is meegenomen dat (delen van) straten in en uit de proef 

kunnen stappen. In het voorjaar van 2017 hebben bewoners van de Multatulilaan (tussen Hyacintenlaan en 

Potgieterlaan) en de Potgieterlaan handtekeningenacties gehouden onder buurtbewoners. Direct daarop 

zijn gemeentelijke enquêtes uitgezet waaruit blijkt dat een meerderheid van de bewoners van deze straten 

voor aansluiting bij de parkeerproef zijn. 

 

Consequenties 

Het aantal 'vreemdparkeerders' neemt af, waardoor het aantal vrije parkeerplaatsen voor de buurtbewoners 

toeneemt. Het aantal fout geparkeerde auto's neemt als gevolg daarvan af, waardoor het voor nood- en 

hulpdiensten makkelijker wordt om bij calamiteiten tijdig ter plaatse te zijn.  



Daar staat tegenover dat de olievlekwerking die gebruikelijk is bij uitbreiding van betaald parkeren hier 

ook kan optreden. Automobilisten die nu parkeren op gratis plekken zullen opschuiven tot na het 

gereguleerde gebied. Ook in andere straten waar nu al uitwijkgedrag plaatsvindt, kan de parkeerdruk 

verder toenemen. 

 

Vervolgtraject 

De bewoners zijn schriftelijk op de hoogte gesteld van de uitslag van de enquêtes. Vergunningen worden 

verstrek voor het eerste voertuig (indien geen sprake is van parkeren op eigen terrein). Ten aanzien van de 

te verstrekken vergunningen voor tweede voertuigen wordt het plafond gesteld op: 

- Eletcrobuurt - maximaal 180 Tweede bewonersvergunningen, maximaal 10 Tweede zakelijke 

vergunningen. 

- Taludweg e.o. - maximaal 65 Tweede bewonersvergunningen, maximaal 10 Tweede zakelijke 

vergunningen.  

 

In het najaar van 2017 vindt de evaluatie van de parkeerproef Taludweg e.o. plaats. De resultaten van deze 

evaluatie worden aan de raadscommissie Verkeer & Beheer voorgelegd voor advisering of de proef 

definitief moet worden of niet.  

 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris a.i., de burgemeester, 

  

K.E.M. van Elk l.s. M.W. Jaeger, l.b. 

  

 

 

Bijlage(n) 

1. Enquêteresultaten  

2. Kaart Electrobuurt incl. uitbreiding Villa Industria 

3. Kaart parkeerproef Taludweg incl. uitbreiding 

 

 



 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-56 
 

Van : Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 410062 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017-56 

Portefeuillehouder J.N. van Vroonhoven-Kok Datum 29 augustus 2017 

Informatie bij Bas de Jong Tel. nr. 035-629 2522 

 

Onderwerp 

Stand van zaken en doorkijk sterprogramma Buurten 

Kernboodschap 

Nieuwe ontwikkelingen en behaalde resultaten in relatie tot het sterprogramma Buurten zijn aanleiding 

voor het college om uw raad nader hierover te informeren. In deze brief willen wij u meenemen in waar 

wij nu staan met het sterprogramma en wat u van ons de komende tijd mag verwachten. 

 

Bestuurlijk en ambtelijk staat de programmaorganisatie en is continuïteit op het programma gewaarborgd. 

De opdracht aan het programma is om te zorgen dat de komende tijd de interactie en samenwerking met 

de wijken concreet wordt. Dat betekent dat de focus ligt op resultaten in de samenwerking met de buurten. 

Dat willen we doen door met buurten zogenaamde “deals” af te sluiten, waarin onderlinge en wederkerige 

afspraken worden vastgelegd omtrent initiatieven uit de wijkagenda’s en buurtactiviteiteplannen. Dit is 

vergelijkbaar met de werkwijze, die u van ons kent bij het onderwerp duurzaamheid (GreenDeals). De 

buurtdeals passen 1-op-1 in de reeds in gang gezette buurtcyclus. 

 

Naast deze buurtdeals en de buurtcyclus blijven we parallel werken aan het implementeren van acties 

benoemd in de kadernotitie “buurtgericht werken: leve de buurt” en het hieruit voortvloeiende 

uitvoeringplan. Op 8 onderdelen (zie ook de bijlage) is daarin benoemd welke activiteiten in 2017 zullen 

worden opgestart, dan wel in de loop van 2018 worden opgepakt. Een aantal zaken zijn al opgestart 

(Participatie in de OR, aanpak jeugd en veiligheid, buurtcyclus koppelen aan P&C cyclus etc.) en daarvan 

zijn nu concrete resultaten te melden. Het sterprogramma verloopt daarmee volgens planning. 

Aanleiding 

Sinds de vaststelling van de kadernota in maart dit jaar en het daaruit voortvloeiende 

uitvoeringsprogramma is er veel in gang gezet en het sterprogramma komt in een nieuwe fase. Tevens 

heeft er naar aanleiding van het vertrek van voormalig wethouder Klamer een herschikking 

plaatsgevonden van portefeuilles binnen het college en is het sterprogramma Buurten onder 

verantwoordelijkheid gekomen van wethouder van Vroonhoven. Hierover bent u per raadsinformatiebrief 

(2017-40) van 27 juni 2017 geïnformeerd. De bestuurlijke ontwikkelingen en de voortgang van het 

programma zijn aanleiding om u nader te informeren en u ook een doorkijk te geven naar de rest van 2017 

en 2018. 

Consequenties 

Zoals aangegeven is in 2017 voor het eerst een buurtcyclus (-light) met de wijken doorlopen. Het resultaat 

daarvan op dit moment zijn de buurtactiviteitenplannen.  



De buurtactiviteitenplannen benoemen initiatieven en activiteiten uit de buurt die met de verschillende 

wijken dit jaar en komende jaren kunnen worden opgepakt. In figuur 1 staat de buurtcyclus schematisch 

weergegeven. 

. 

Figuur 1. 

 

Met de buurtactiviteitenplanen komen de financiële en organisatorische implicaties voor de gemeente, 

maar ook voor de wijken zelf in beeld. Een eerste indicatieve beoordeling (inschatting marge: 20%) levert 

een beeld op dat een groot deel van de voorgestelde activiteiten kunnen worden geaccommodeerd binnen: 

1. de budgetten beschikbaar voor buurten; 

2. Lopende projecten; 

3. Lopende programmabudgetten en onderdelen daarbinnen 

 

Een deel van de activiteiten betreft activiteiten die niet zozeer zijn te relateren aan buurtgericht werken, 

maar betrekking hebben op investeringen in de openbare ruimte, zoals herinrichtingen, speelplekken en 

openbaar groen. In september zal een in een nader voorstel aan B&W in beeld worden gebracht of en 

waaruit voorgestelde activiteiten zouden kunnen worden gedekt, met indien nodig aanvullende voorstellen 

voor: 

 Dekking alsnog uit reeds bestaande begrotingsposten, o.a. door scherpere kostenraming en 

mogelijkheden herverdeling van budgetten binnen het programma; 

 Nadere prioritering over de activiteiten door te kijken naar mogelijkheden voor spreiding of 

fasering in tijd van de activiteiten. Dit betreft ook een eventueel herbestemmen van middelen uit 

het lopende investeringsprogramma; 

 Keuzes tussen activiteiten en of afzien van activiteiten. 

 

De idee is om initiatieven uit de buurtactiviteitenplannen uiteindelijk op project/activiteitniveau te vertalen 

naar “buurtdeals”. In deze deals is omschreven welke bijdrage in materiele en immateriële zin wordt 

geleverd door betrokkenen (lees gemeente, wijkvereniging, wijkbewoners, e.a.). 

 

Vervolgtraject 

In navolging van de resultaten op dit moment zijn er logische vervolgstappen aan te geven voor de tweede 

helft van 2017 en is ook voor 2018 aan te geven welke zaken worden opgepakt dan wel worden 

gecontinueerd en of herhaald. Deze vervolgstappen zijn benoemd in de bijlage bij deze 

raadsinformatiebrief. 

 



Planning 

 
 
Naast deze meer algemene planning zal ook de uitvoering van de buurtactiviteitenplannen worden 

opgepakt door de respectievelijke teams, betrokken ambtenaren en buurtbewoners en zullen de overleggen 

en gesprekken in het kader van het wijkwethouderschap worden gecontinueerd. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

K.E.M. van Elk, l.s. P.I. Broertjes 

 

 

 

Bijlage(n) 

1. Stand van zaken en doorkijk Sterprogramma Buurten 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 18 juli 2017. 
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Raadsinformatiebrief 2017-57 
 

Van Burgemeester en Wethouder Zaak nr. 412831 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 57 

Portefeuillehouder E. van der Want Datum 6 september 2017 

Informatie bij Serge Kaan Tel. nr. 035-629 2799 

 

Onderwerp 

Inkoop en contracteren Trapliften, plateauliften en woonhuisliften  

Kernboodschap 

 
Vanaf 1 februari 2013 kopen de gemeenten in de Gooi en Vechtstreek trapliften gezamenlijk in. Per 1 
februari 2018 loopt de huidige overeenkomst met Otolift  van rechtswege af. Daarom zijn wij – in 
regionaal verband- gestart met een inkooptraject voor de levering van trapliften, plateauliften en 
woonhuisliften.  

Achtergrond 

 

Een belangrijk doel van de Wet maatschappelijke ondersteuning is dat inwoners zo lang mogelijk 

zelfstandig thuis blijven wonen en dat zij zoveel mogelijk maatschappelijk participeren. Op grond van de 

Wet maatschappelijke ondersteuning hebben gemeenten de verplichting om inwoners 

maatwerkvoorzieningen te bieden als zij niet of onvoldoende in staat zijn om zich in en om hun huis te 

bewegen. De gemeente compenseert deze beperkingen als inwoners niet of niet volledig in eigen 

oplossingen kunnen voorzien. Een traplift, plateaulift of een woonhuislift is een maatwerkvoorziening die 

de gemeente kan inzetten om het mogelijk te maken dat mensen zich zelfstandig in de woning kunnen 

verplaatsen.  

 

Vanaf 1 februari 2013 kopen de gemeenten in de Gooi en Vechtstreek trapliften gezamenlijk in. De Regio 

voert  namens de regiogemeenten het contractbeheer uit. Momenteel voert Otolift – naar tevredenheid van 

inwoners – de overeenkomst uit. Otolift levert momenteel trapliften en voert het onderhoud van geplaatste 

trapliften eveneens uit.  

 

Per 1 februari 2018 loopt de huidige overeenkomst met Otolift van rechtswege af. Daarom zijn wij – in 

regionaal verband- gestart met een inkooptraject voor de levering van trapliften, plateauliften en 

woonhuisliften. We hebben samen met aanbieders en inwoners gewerkt aan een offerte 

aanvraagdocument, waarin de eisen voor de levering van trapliften, plateauliften en woonhuisliften 

verwerkt staan. Aspecten die de afgelopen jaren goed gingen, hebben we in het voorliggend document 

meer versterkt. Verbeterpunten hebben we in de nieuwe eisen opgepakt. Hieronder treft u op hoofdlijnen 

een uiteenzetting van het offerte aanvraagdocument.  

 

 



 

 

Continuïteit van dienstverlening 

Om continuïteit van de dienstverlening te garanderen gaan we uit van een zogeheten 

‘wachtkamerovereenkomst-constructie’. Dit betekent dat als de nieuwe aanbieder onverhoopt niet goed 

functioneert of failliet gaat, de aanbieder die op de tweede plaats staat met de meest aantrekkelijke offerte 

direct de opdracht kan overnemen. Hiervoor hoeft geen nieuwe aanbestedingsprocedure opgestart te 

worden.   

 

Maatwerk 

In de huidige overeenkomst staat maatwerk voor de inwoner centraal. Ook in het nieuwe offerte 

aanvraagdocument is dit het geval. We hebben door de eisen voor maatwerk te verscherpen het principe 

van maatwerk nog meer centraal gesteld. Zo is het aantal trapsituaties waarin een traplift geplaatst kan 

worden, vergroot. 

 

Vereenvoudiging van het aantal voorzieningen 

We hebben het aanvraag proces van een lift tot het leveren van diezelfde lift versimpeld en hiermee ook 

versneld. Inwoners krijgen snel inzicht in de kosten van een lift. Dit is relevant omdat de eigen bijdrage 

die inwoners voor liften betalen, hiervan afhankelijk is.  

 

Kwaliteitstoezicht 

De afdeling Inkoop en Contractbeheer van de Regio Gooi en Vechtstreek houdt toezicht op de wijze 

waarop uitvoering wordt geven aan de overeenkomst. Gedurende de contractperiode wordt gemonitord op 

de gemaakte afspraken en de kwaliteit van dienstverlening. De afdeling Inkoop en Contractbeheer zet zich 

– samen met de uiteindelijke aanbieder van trapliften- in voor een continue verbetering van de kwaliteit.  

 

Uitvoering 

Op 6 september 2017 is het offerte aanvraagdocument openbaar gemaakt via 

www.aanbestedingskalender.nl. Tot 18 oktober 2017 kunnen aanbieders reageren op het offerte 

aanvraagdocument en zich inschrijven voor de uitvoering van deze opdracht. Op 1 december 2017 wordt 

de overeenkomst met de winnende partij(en) ondertekend. Per 1 februari 2018 gaat de nieuwe 

overeenkomst voor de levering van trapliften, plateauliften en woonhuisliften uiteindelijk in.  

 

Ik vertrouw erop u voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

K.E.M. van Elk l.s. P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 
Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 22  augustus 2017. 

 



    

 

 
 

 

Raadsinformatiebrief 2017-58 
 

Van : Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 398996 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 58 

Portefeuillehouder M.W. Jaeger Datum 6 september  2017 

Informatie bij Astrid van Mierlo Tel. nr. 035-629 2826 

 

Onderwerp  Uitstel besluitvorming Toekomst Podium De Vorstin 

 

 

 

Geachte raad, 

 

Op 19 juli jl. is u middels een raadsinformatiebrief 2017-47 een definitief voorstel ten aanzien van de 

toekomst van Podium De Vorstin toegezegd voor de raadsvergadering van 27 september a.s.. 

De aanlevering van dit definitieve voorstel voor besluitvorming door de raad wordt uitgesteld. 

 

Gestelde voorwaarden aan St. Podium De Vorstin 

Het voorstel richt zich op het realiseren van een toekomstbestendig St. Podium De Vorstin. Met het 

voorstel moet een goede continuïteit gewaarborgd worden en gezorgd worden dat issues die zich in het 

verleden voordeden volledig zijn opgelost.  

Dit houdt in zowel een vernieuwde inhoudelijke koers, als een oplossing om te komen tot een gezonde en 

duurzame exploitatie. 

 

St. Podium De Vorstin heeft hiertoe een Meerjarenplan 2018-2021 ingediend.  

De gemeente heeft daarnaast de stichting gevraagd tijdens de zomer een aantal documenten op te leveren 

ten behoeve van een toekomstbestendige financiële positie en exploitatie van St. Podium De Vorstin, als 

onderlegger voor de besluitvorming. Het betreft hier ondermeer een uitgewerkte begroting, 

liquiditeitsprognose, offertes voor externe financiering, een meerjaren onderhoudsprogramma, etc.  

Verder moeten maatregelen ten aanzien van de interne controle en governance aantoonbaar op orde zijn en 

de profielen en selectieprocedures voor een nieuwe directeur en nieuwe bestuursleden zijn opgesteld.  

 

Daarnaast moet de nieuwe inhoudelijke koers door de Cultuurraad getoetst zijn en eventuele vragen die 

die toetsing oplevert afdoende beantwoord zijn. Inmiddels heeft de Cultuurraad haar advies over het 

Meerjarenplan 2018-2020 aangeleverd en hebben wij daarop richting Cultuurraad en St. Podium De 

Vorstin gereageerd. Op basis van dit advies blijven nog enkele kleinere punten onderwerp van afstemming 

die op korte termijn moeten worden geadresseerd. 

 

Het opleveren van al deze informatie en documenten is een voorwaarde om als gemeente over te kunnen 

gaan tot besluitvorming. 

  

Inzicht in het voorstel en gestelde voorwaarden 

Om te komen tot een toekomstbestendige exploitatie zijn voorstellen uitgewerkt ten aanzien van: 
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1. overdracht van activa 

2. financiering overdracht activa 

3. overdracht voorziening Groot Onderhoud 

4. nieuw huurcontract 

5. marktconforme huur 

6. aanvulling eigen vermogen 

7. transitiekosten 2017 

8. achtergestelde lening 

 

Op basis van de uitgewerkte voorstellen is de stichting gevraagd een aantal documenten aan te leveren, 

opdat de gemeente kan vaststellen of St. Podium De Vorstin voldoende beoordeeld heeft of een haalbare 

exploitatie mogelijk is binnen het complexe geheel van de nieuwe inhoudelijke koers en het de door de 

gemeente gestelde kader.  

 

Hierbij is aan St. De Vorstin gevraagd om volgende onderstaande documenten in samenhang met elkaar 

aan te leveren. 

- een verzoek voor sanering van de financiële positie ,inclusief onderliggende meerjarige 

liquiditeitsprognose; 

- een verzoek tot koop van de activa; 

- een verzoek tot subsidie voor het instellen en onderhouden van een voorziening groot onderhoud 

met betrekking tot deze activa, inclusief een uitgewerkt meerjaren-onderhoudsplan; 

- (indien nodig) een verzoek tot garantstelling m.b.t. een door de stichting aan te trekken lening ter 

financiering van door de gemeente aan de stichting. over te dragen activa; 

- (indien nodig) een verzoek tot een achtergestelde lening als uit de liquiditeitsbegroting van de 

stichting blijkt dat de stichting de huurachterstand bij de gemeente dit jaar niet kan inlopen; 

- een herziene subsidieaanvraag 2017; 

- een subsidieaanvraag 2018, en; 

- overzicht van te nemen maatregelen met betrekking tot risicomanagement (opzet administratieve 

organisatie en interne beheersing) en governance 

- Profielschetsen van directeur en bestuursleden 

 

Reden aanhouden aanlevering voorstel 

Het bestuur van de stichting heeft aangegeven dat, gezien de complexiteit van het voorstel, het niet gelukt 

is om op tijd voor de geplande gemeentelijke besluitvorming in september, aan de gestelde voorwaarden te 

voldoen. De gevraagde documenten konden nog niet bij de gemeente worden aangeleverd. 

Het bestuur geeft aan hier meer tijd voor nodig te hebben.  

 

Daarnaast heeft het bestuur van de stichting besloten dat gezien de impact van de implementatie van het 

voorstel voor de inhoudelijke koers en de bedrijfsvoering van Podium De Vorstin, de nieuwe directeur en 

het nieuwe bestuur vanaf het begin bij implementatie moeten worden betrokken. 

Ook dit vraagt om aanhouding van het voorstel. 

 

Het huidige bestuur heeft reeds eerder aangegeven plaats te maken voor een nieuw bestuur, passend bij de 

volgende fase. Nu de besluitvorming is uitgesteld heeft het bestuur besloten om langer aan te blijven om 

een goede overdracht tot stand te brengen en het nieuwe bestuur in te werken. De wervingsprocedure voor 

een nieuwe bestuur is inmiddels opgestart. 

De werving van de nieuwe directeur is eveneens ingezet, de sluitingsdatum van de vacature was 30 

augustus jl..  

 

Vervolg 

Op korte termijn zal een nieuwe directeur en nieuwe voorzitter van het bestuur worden aangesteld. Ook de 

werving van de overige nieuwe leden van het bestuur wordt op korte termijn gestart. 

De benodigde documenten zullen op zo kort mogelijke termijn worden opgeleverd en met het nieuwe 

bestuur en de nieuwe directeur worden gedeeld. 
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Zodra de stichting aan de gemeente kan aangeven dat aan de voorwaarden is voldaan, zal het voorstel voor 

een toekomstbestendig podium aan uw raad worden voorgelegd ter besluitvorming. Aangezien er in 

oktober geen raad is gepland, en er in november alleen een begrotingsraad plaatsvindt, zal het voorstel 

naar verwachting voor de raad van december worden aangeleverd. 

 

 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de secretaris, de burgemeester, 

 

 

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 5 september 2017. 
 



 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-59 
 

Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 413413 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 59 

Portefeuillehouder P.I. Broertjes Datum 6 september 2017 

Informatie bij Koen Kokkeler Tel. nr. 035-6292349  

Onderwerp 

Evaluatie inzet jeugdboa’s in Hilversum 

Kernboodschap 

Sinds 1 oktober 2016 zijn de jeugdboa’s actief in Hilversum. Ze maken deel uit van de integrale aanpak van 

overlastgevende jeugdgroepen. Een jeugdboa is een Buitengewoon Opsporingsambtenaar (boa) met 

specialisatie jeugdoverlast. Duidelijk is dat de jeugdboa’s in een behoefte voorzien en nodig zijn gelet op 

de diverse overlastlocaties. Ze hebben een grote meerwaarde en fungeren als een belangrijke schakel tussen 

inwoners, politie, jongerenwerk en gemeente. 

Aanleiding 

Aanleiding is de raadsmotie M16/49 uit juli 2016, waarin het college werd opgedragen de jeugdboa’s in te 

zetten en deze proef te evalueren na 1 jaar. Deze raadsinformatiebrief voorziet daarin. 

Consequenties 

Het college wil doorgaan met de inzet van de jeugdboa’s en conform Amendement A17/45 uit juli 2017 

de capaciteit uitbreiden. De financiële gevolgen van de verlenging zijn al vastgelegd in de Kadernota en 

worden samen met de structurele kosten voor de uitbreiding verwerkt in de Programmabegroting 2018 die 

begin november wordt voorgelegd aan de gemeenteraad. 

Vervolgtraject 

De inzet van de jeugdboa’s is geregeld tot en met december 2017. Als de raad de verlenging en uitbreiding 

goedkeurt bij de behandeling van de Programmabegroting 2018, worden de jeugdboa’s organisatorisch 

ondergebracht onder Team Toezicht van de gemeente Hilversum. In dat team zitten ook de reguliere boa’s 

en de boa’s van Drank- en horecatoezicht. Bestuurlijk blijven ze onder de portefeuille van Openbare orde 

en veiligheid vallen, in nauwe afstemming met de portefeuilles Welzijn, Handhaving en Zorg. Inhoudelijk 

loopt de ketenaanpak van problematische jeugdgroepen door, net als de persoonsgerichte aanpak (PGA). 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

P.L. Aipassa, l.s. P.I. Broertjes 

 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 5 september 2017. 

 

  



Evaluatie jeugdboa’s in Hilversum 
 

 
 

Wat doet een jeugdboa? 

De jeugdboa combineert jongerenwerk met politietaken en kan zowel preventief als repressief 

optreden. De jeugdboa’s zijn de afgelopen periode zo’n 27 uur per week per koppel in Hilversum 

ingezet op wisselende dagen, tijdens hottimes en op hotspots. Tijdens de Ramadan werden ze bijna 

elke nacht ingezet. De jeugdboa’s worden rechtstreeks aangestuurd door de gemeente (Openbare orde 

en veiligheid) en reageren op meldingen van jeugdoverlast, waarbij contact plaatsvindt met zowel de 

melder als de jeugd. Belangrijk in de werkwijze in Hilversum is dat ze regelmatig contact hebben met 

de jongeren, ook als er geen problemen zijn. Op die manier monitoren ze de jeugdgroepen en 

vervullen een sleutelrol in de ketenaanpak. Een filmpje op Youtube maakt in 10 minuten duidelijk 

hoe de jeugdboa’s te werk gaan, zie www.youtube.com/watch?v=zEiTfHunJqg 

 

Samenwerking 

Zoals al gemeld in diverse burgemeestersbrieven 

sluit de inzet van de jeugdboa’s goed aan op de 

aanpak van politie, jongerenwerk en gemeente 

tegen jeugdoverlast.1 Elke week is er overleg 

tussen alle ketenpartners: politie, jongerenwerk, 

jeugdboa’s en gemeente (Sociaal Plein, 

buurtcoördinatoren en Openbare orde en 

veiligheid). Naast het zeven-tappenmodel en de 

groepsscan van de politie is de zogenoemde ‘plus-min-mee methodiek’ een belangrijk hulpmiddel 

(zie www.straatcontact.nl voor meer informatie). Deze methode brengt in beeld hoe een jeugdgroep 

is ingedeeld in de positieve (plus), negatieve (min) en meelopende personen. Het geeft een beeld van 

het effect dat positieve en negatieve jongeren in een jeugdgroep hebben en voor welk gedrag de 

meelopers vatbaar zijn. Door deze inzichten kan ieder groepslid individueel en de groep als geheel 

een behandeling krijgen die past.2 De jeugdboa’s spelen een belangrijke adviserende en analyserende 

rol in deze methodiek. In totaal zijn er 87 jongeren in beeld gebracht. Zie volgende tabel voor nog 

meer operationele gegevens en prestaties. 

                                                      
1 De jeugdboa neemt positie in tussen de wijkagent en jongerenwerker. De wijkagent is verantwoordelijk 

voor de totale politiezorg binnen een specifieke wijk en richt zich onder andere op de aanpak van sociale 

problemen, overlast, kleine criminaliteit en verkeer. De taak van het jongerenwerk bestaat uit het 

laagdrempelig contact zoeken met moeilijk bereikbare jongeren om hen eventueel waar nodig door te kunnen 

verwijzen naar hulpverlening en/of zorg. Jongerenwerkers vervullen een steunende, preventieve en 

signalerende rol. 
2 Voorbeelden van negatieve interventies: een huisbezoek en gesprek met ouders, een officiële 

waarschuwing, een gebiedsverbod, een bekeuring of het tijdelijk stopzetten van een positieve interventie. 

Positieve interventies: een plaats in een opleidingstraject om werk te vinden, een stageplaats, mogelijkheid 

bieden om mee te doen aan leuke activiteiten zoals sporten. Voorwaarde is wel dat de jongere buiten 

ander/normaal gedrag laat zien. Op basis daarvan wordt de jongere gecoacht naar andere houding. 

http://www.youtube.com/watch?v=zEiTfHunJqg
http://www.straatcontact.nl/


Geleverde prestaties (okt 2016 tot en met juli 2017) 

Omschrijving  Aantal 

Aantal jongeren in beeld gebracht 87 Personen 

Doorverwijzing naar Veiligheidshuis 5 Personen 

Doorverwijzing naar Persoons gerichte 

aanpak 

7 Personen 

Aantal thuisgesprekken 10 Personen 

Positieve interventies 1 Persoon 

Bestuurlijke maatregel (gebiedsverbod) 1 Persoon 

Aanzeggen bestuurlijke maatregel 6 Personen 

Winkelverbod 2 Personen 

Zorgsignalen 35 Keer 

Softdrugsgebruik 17 Personen 

Boetes i.s.m. politie 6 Personen 

Actie na meldingen van meldkamer 53 Meldingen 

 

Ramadanperiode 

Het functioneren van de jeugdboa’s kan het beste worden 

geïllustreerd door de resultaten te bekijken van de afgelopen 

Ramadan (27 mei tot 25 juni 2017). De jeugdboa’s hebben 

bijna elke nacht gewerkt, vaak tot ’s ochtends vroeg. Zij 

bleken een cruciale schakel in de totale integrale aanpak en 

hebben goed samengewerkt met alle andere partijen. Zij 

waren al in de buurt en via de politiemeldkamer reageerden 

zij als eerste op meldingen van jeugdoverlast. Ze kennen bijna 

alle jongeren bij naam en weten goed contact te leggen. De 

jeugdboa’s hebben uitstekende plaatselijke kennis en kiezen 

of adviseren over de juiste interventies. Harde repressie is 

soms nodig, maar kan ook averechts werken en een jongere 

een statusverhogende positie geven. Mede door de jeugdboa’s 

worden weloverwogen en op maat de beste acties ingezet. 

Informatiedeling is daarbij erg belangrijk. De jeugdboa’s versturen na iedere dienst een rapportage 

met bijzonderheden en waarnemingen. Naast het wekelijkse overleg, een afgeschermde website en e-

mail wordt er ook gebruik gemaakt van een app voor snelle en optimale informatiedeling voor alle 

deelnemende veiligheidspartners. De privacy is geregeld in een apart protocol. 

 

Jeugdaanpak en PGA 

Jeugdboa’s zorgen voor handhaving, goede informatievoorziening, snelle reactie, keuze voor 

adequate interventies en herkenbare aanspreekpunten voor bewoners in de Hilversumse buurten. Ze 

zijn echter geen hulpverleners. Er is gebleken dat het bij jeugdoverlast ook vaak gaat om personen 

met problemen op verschillende leefgebieden zoals zorg, scholing, integratie, werk- en dagbesteding. 

LVB-problematiek (licht verstandelijke beperking) en afstand tot de arbeidsmarkt. Deze personen 

worden aangemeld voor de persoonsgerichte aanpak (PGA), vaak op voordracht van de jeugdboa’s. 

Er zijn inmiddels de nodige personen doorverwezen, zie tabel bij ‘Prestaties’. De PGA is een 

integrale, op de persoon én zijn (gezins)systeem toegesneden mix van bestuurlijke, straf-, zorg- en 

overige interventies, die beoogt afglijden naar de criminaliteit te voorkomen alsmede hardnekkige 

patronen van criminaliteit en overlast te doorbreken, en/ of om herhaling te voorkomen.  

De gemeente voert de regie op veiligheid, leefbaarheid én zorg die in een PGA bij elkaar 

komen. In Hilversum wordt al geruime tijd met de PGA methodiek gewerkt. Zo worden cases 

behandeld in het Sociaal plein, of het Veiligheidshuis, of in het RIEC (ingeval van ondermijning, 

verwevenheid of georganiseerde criminaliteit) of in het Expertteam. Nieuw is het lokale PGA overleg, 

voor personen die te licht zijn voor het Veiligheidshuis en te zwaar voor het Sociaal Plein. Een 

speciale PGA-expert zorgt ervoor dat er resultaten worden gehaald in deze complexe casuïstiek.  



Aard en omvang jeugdoverlast 

Het aantal meldingen jongerenoverlast voor heel Hilversum is gemiddeld 70 per maand. Vorig jaar 

september/oktober was er een enorme piek –met name door de overlastlocaties in Oost– daarna 

stabiliseerde het aantal meldingen. Inmiddels is er weer een stijging van het aantal meldingen van 

jeugdoverlast. Dat maakt duidelijk dat de aanpak geen project kan zijn, maar doorlopende aandacht 

behoeft. Overlastlocaties in de Kerkelanden, Kleine Driftbuurt, Dudokpark en Oude Haven 

onderstrepen die conclusie, net als signalen over problematische jeugdgroepen in Oost, De Meent en 

in Zuid. Dit sluit goed aan bij het Amendement A17/45 van de VVD: de noodzaak voor meer uren 

voor de jeugdboa’s om meer buurten te kunnen bedienen.  

 

Grafiek: aantal overlastmeldingen jeugd per maand, januari 2016 – juli 2017 

 
 

Grafiek: overlastmeldingen jeugd per locatie, januari 2017 – juli 2017 

 



Trends 

De gemeente heeft sinds 2013 de overall-regie op de 

aanpak van problematische jeugdgroepen en 

groepsgedrag. Van de criminaliteit die jongeren plegen, 

vindt het overgrote deel in groepsverband plaats. 

Groepsgedrag verandert. De vaste groep jongeren en de 

vaste hangplek maken plaats voor meer fluïde netwerken 

en voor overlast en criminaliteit gepleegd vanuit 

gelegenheidscoalities en losse contacten. Daarbij is steeds 

vaker niet de straat de eerste ontmoetingsplek, maar 

treffen jongeren elkaar op social media. Ondanks de 

daling in het aantal overlastmeldingen en delicten, is er zorg om bijvoorbeeld de verharding in de top, 

om de lage drempel om in te stappen, om criminaliteit over de gemeentegrens heen, om exposure-

gedrag via social media en om de wijze waarop meer volwassen criminele netwerken jongeren weten 

te vinden en verleiden. Ook bij deze ontwikkelingen kunnen de jeugdboa’s een belangrijke rol spelen 

op gebied van vroegsignalering en tijdige interventies. 

 

Effectieve aanpak jeugdoverlast 

Maatwerk blijft belangrijk bij de aanpak van jeugdoverlast in Hilversum. Er zijn grote verschillen 

tussen de buurten. Wat in Liebergen werkt, kan totaal fout vallen in Boomberg. Geen enkele groep is 

hetzelfde en iedere individu in een jeugdgroep pleegt weer andere vormen van overlast, overtredingen 

en/of criminaliteit. Wat werkt is goede samenwerking tussen bewoners, ouders, politie, jeugdboa’s, 

jongerenwerk, opbouwwerk, hulpverleners, buurtcoördinatoren, OOV ambtenaren, Regio, Openbaar 

Ministerie, Bureau HALT, Jeugdzorg, Veiligheidshuis, Raad voor de kinderbescherming, 

welzijnsorganisaties, scholen, hulpverlening, Centrum Jeugd en Gezin etc. Daarbij maken we gebruik 

van een aantal bewezen effectieve activiteiten: 

 Preventie. We moeten het recht van jongeren erkennen op het gebruik van openbare ruimten en 

tegemoetkomen in hun wensen over de vormgeving daarvan. Dit blijkt effectief in het voorkomen 

en/of verminderen van overlast. Vaak gaat dit onder regie van de buurtcoördinatoren en uiteraard 

in samenspraak met de buurt. Daarnaast is (vroeg)signalering van risicojongeren een effectief 

onderdeel van het voorkomen van overlast. Jeugdoverlast is een complex probleem dat 

deskundigheid vraagt van meerdere partijen. Daarom is het voor een effectieve preventieve aanpak 

nodig dat partijen samenwerken 

 Persoonsgerichte aanpak. De aanpak moet breder zijn dan alleen straffen of hulpverlening. Vaak 

is de roep om harder straffen groot. Uit een enquête in Hilversum kwam al naar voren dat bewoners 

de oplossing vaak zoeken in meer politie, hardere straffen, meer camera’s, meer toezicht en hogere 

boetes. Uit onderzoek blijkt echter dat zoiets simpels als namen noteren van overlastgevers ook al 

effecten sorteert. In Hilversum sorteren de thuisgesprekken veel effect. In de PGA wordt een 

effectieve keuze gemaakt. Een combinatie van zowel straffen als steunen blijkt het meest effectief 

in de aanpak van overlastgevende jeugd. In Nederland nemen justitiële instanties de persoonlijke 

omstandigheden van jongeren steeds meer mee in hun oordeel. 

 Groepsgerichte aanpak. Zoals openstelling van het jongerencentrum, inzet van een 

ontmoetingsplaats of gesprekken tussen jongeren, ouders en buurt. Inzet van buurtsportcoaches, 

zaalvoetbal, weerbaarheidstrainingen, meidenwerk en voorlichtingsbijeenkomsten. 

 Domeingerichte aanpak. Bij de aanpak van het domein spreken we van Omgevingsgerichte 

acties. Dit kan gaan om de aanpassing van de omgeving, betere verlichting, plaatsen van hekken, 

cameratoezicht, etc. Uit onderzoek en praktijkervaring blijkt verder dat criminaliteit en overlast 

afneemt als buurtbewoners regelmatig met elkaar communiceren. Elkaar kennen en vertrouwen 

werkt! Een verzorgde en faciliterende inrichting van de openbare ruimte waar buurtbewoners 

elkaar kunnen ontmoeten is effectief in het voorkomen van (de ervaring van) overlast door 

jeugdgroepen. 

 Systeemaanpak. Daarnaast draagt een systeemaanpak waarbij ouders betrokken worden bij aan 

blijvende gedragsverandering en het voorkomen van terugval in overlastgevend gedrag. 



Combinatie zorg en veiligheid 

Het doel van het college is meer aan de voorkant komen. Vanaf het moment van geboorte tot late 

leeftijd, zijn er diverse gemeentelijke instanties betrokken. Vanaf de geboorte tot 18 jaar speelt de 

jeugdgezondheidszorg een rol en zijn er diverse contactmomenten met een jeugdverpleegkundige / 

jeugdarts waar naast medische vraagstukken ook ruimte is om pedagogische vraagstukken van ouders 

te bespreken. Daarnaast bekostigt de gemeente op de basisschool en voortgezet onderwijs het 

schoolmaatschappelijk werk, is er op iedere school een zorgstructuur en zijn er diverse mogelijkheden 

voor ouders om vragen te stellen bij Jeugd en Gezin (voorheen CJG). Daarnaast is er o.a. kinderwerk, 

jongerenwerk, jeugdboa’s, sociaal werkers, leerplichtambtenaren, is er op het MBO Productief Leren, 

en zijn er diverse mogelijkheden om op gebied van taal, sport en cultuur talenten van jongeren te 

ontwikkelen. Als er zwaardere vormen van ondersteuning ingezet moet worden, zijn er circa 130 

aanbieders gecontracteerd die de ondersteuning kunnen bieden die nodig is. Samengevat: Er is een 

basisstructuur voor het voorkomen en aanpakken van jeugdoverlast en - criminaliteit. 

 

Tegelijkertijd zijn er diverse knelpunten en verbetermogelijkheden. Zie ook de wethoudersbrief over 

de Hilversumse zorgketen uit april 2017 die ingaat op inzet jongerenwerk, de Verwijsindex, privacy 

e.d. Ook de recente jeugdoverlast in de Kleine Driftbuurt laat zien dat de ketenaanpak niet sluitend 

is. De verbinding tussen zorg en veiligheid willen we verder versterken, zie ook onderstaande 

afbeelding. Als gemeente hebben we de regierol bij het voorkomen van overlast en de aanpak van 

problematische jeugdgroepen. Dit houdt in dat wij de coördinatie van de meersporenaanpak van de 

groepen op ons nemen en een aanpak voor hinderlijke en overlastgevende jongeren ontwikkelen en 

uitvoeren.  
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Van Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 408452 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017- 60 

Portefeuillehouder J.N. van Vroonhoven-Kok Datum 7 september 2017 

Informatie bij S. Wiedemeijer Tel. nr. 035-629 2262 

 

Onderwerp 

Ontwerpbestemmingsplan ’s Gravelandseweg 72 

Kernboodschap 

Voor het voormalige bedrijfsperceel aan de 's Gravelandseweg 72 is een ontwerpbestemmingsplan 

opgesteld ten behoeve van de bouw van 14 woningen. Dit ontwerpbestemmingsplan kan nu ter inzage 

worden gelegd ten behoeve van het indienen van zienswijzen door een ieder, wat de start is van de formele 

bestemmingsplanprocedure. 

 
Bouwplan gezien vanaf de Koninginneweg  

Aanleiding 

Voor het voormalige bedrijfsperceel aan de ’s Gravelandseweg (gelegen tussen de Hoge Naarderweg en 

de ’s Gravelandseweg ter hoogte van het Stadhuis) is een verzoek ingediend voor een herontwikkeling 

naar woningbouw. Het plan betreft 14 twee-onder-één kapwoningen.  

.  

 



 

Consequenties 

Vigerend plan is het bestemmingsplan Noordwestelijk Villagebied, met de bestemming 

Bedrijfsdoeleinden, nadere aanduiding audiovisuele bedrijvigheid.. Om deze reden is een partiële 

herziening van het bestemmingsplan opgesteld. 

 

De herontwikkeling naar woningbouw is een stedenbouwkundige verbetering ten opzichte van de huidige 

planologische situatie. Op dit moment heeft de locatie de bestemming Bedrijfsdoeleinden. Het bouwvlak, 

dat nagenoeg het gehele perceel beslaat mag volledig worden bebouwd met een hoofdgebouw met een 

hoogte van 8 meter. Daarbij geldt wel een minimale afstand van de erfgrens van 3,5 meter. 

De invulling sluit aan op de directe woonomgeving in gebruik, bebouwingsdichtheid, bouwhoogte en -

volume en vergroening. Daarnaast wordt ook een zichtas richting het raadhuis mogelijk gemaakt.  

Er wordt voldaan aan de parkeernorm voor het gebied. 

 

Met de Wet ruimtelijk ordening beschikt de gemeente over mogelijkheden voor kostenverhaal op 

particuliere ontwikkelaars in een plangebied (exploitatieplan / anterieure overeenkomst o.b.v. art. 6.12 

Wro). Dit plan betreft een particulier initiatief. Het binnenterrein blijft volledig eigendom van aanvrager(s) 

via VVE, aanvrager is daarin ook verantwoordelijk voor de aanleg, inrichting en nutsvoorzieningen alsook 

het beheer en onderhoud hiervan. Gemeente neemt geen gronden over, noch het beheer. De gemeente 

maakt voor dit plan geen kosten anders dan de kosten voor het opstellen van het bestemmingsplan. Deze 

worden gedekt door de leges. Voor eventuele planschade wordt een planschadeovereenkomst afgesloten 

met de initiatiefnemer. Deze dient ondertekend te zijn alvorens het plan door de raad kan worden 

vastgesteld. 

Vervolgtraject 

Het ontwerpbestemmingsplan wordt voor de duur van zes weken ter inzage gelegd ten behoeve van het 

indienen van zienswijzen door een ieder. Dit wordt vooraf op de gebruikelijke manier bekend gemaakt op 

de gemeentepagina van de Gooi- en Eembode, in de Staatscourant en op de internetsite van de gemeente. 

Tegelijkertijd wordt het ontwerpbestemmingsplan voor het vooroverleg als bedoeld in art. 3.1.1 Bro 

toegestuurd aan de overlegpartners. Het plan doorloopt de formele procedure als vermeld in artikel 3.8 van 

de Wro. 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

P.L. Aipassa, l.s. P.I. Broertjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 5 september 2017. 
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Onderwerp 

Overname Crailo Noord en Zuid 

Aanleiding 

Middels deze brief willen wij u laten kennisnemen van de stand van zaken in het onderzoek van de 

gemeenten Hilversum, Gooise Meren en Laren, naar de gezamenlijke overname van de gronden van 

Crailo (Noord en Zuid) van de Provincie Noord-Holland.  

 

Op 4 juli jl. is – met het bereiken van beginselovereenstemming tussen gemeenten en de provincie Noord-

Holland over de overname van Crailo – fase 1. de Verkenningsfase van het haalbaarheidsonderzoek 

afgerond. Deze overeenstemming op hoofdlijnen is door de gedeputeerde en de verantwoordelijk 

portefeuillehouders van de drie gemeenten vastgelegd en vastgesteld in het Afsprakenkader 

koopovereenkomst Crailo. 

 

Hierin zijn de volgende afspraken, onder voorbehoud van goedkeuring van Gedeputeerde Staten 

respectievelijk Colleges en Raden van de drie gemeenten, opgenomen: 

1. De gemeenten Hilversum, Gooise Meren en Laren nemen het voormalige defensieterrein Crailo over 

van de provincie Noord-Holland voor een bedrag van € 33,2 miljoen. 

2. De overdracht van de gronden zal uiterlijk plaatsvinden op 31-12-2017. 

3. De volledige koopprijs wordt voldaan op 31-12-2029, waarbij de gemeenten vrij zijn om (delen) 

eerder te betalen. 

4. De gemeenten zijn aan de provincie de eerste 6 jaar (2018-2023) een rente van 0% per jaar 

verschuldigd. 

5. De gemeenten zijn aan de provincie over de tweede 6 jaar (2024-2029) een rente van 0,4% per jaar 

verschuldigd. 

6. De provincie en de gemeente trekken samen op rond de volgende drie dossiers: 

a. De mogelijke consequenties voor de ontwikkeling van Crailo van de hindercirkels van Givaudan. 

b. De mogelijke consequenties in het kader van een eventuele MER-plicht voor de ontwikkeling van 

Crailo en dan in het bijzonder de stikstofdeposities in het kader van de Programmatische Aanpak 

Stikstof (PAS). Zo nodig zal de provincie de ontwikkeling van Crailo aanmelden als prioritair 

project in het kader van de PAS. 

c. De mogelijke consequenties van het verrekenbeding en het daaraan gekoppelde kettingbeding dat 

het Rijk met de provincie heeft afgesproken bij de aankoop van Crailo door de provincie. 

7. Voor de aanpassing van het knooppunt A1-Crailo mag een bedrag van € 200.000,- voor rekening van 

de provincie komen. 

Gedeputeerde Staten hebben inmiddels het Afsprakenkader vastgesteld. 



 

Vervolgtraject 

In de huidige fase, fase 2. Uitwerkingsfase, wordt het Afsprakenkader koopovereenkomst Crailo 

uitgewerkt tot de koopovereenkomst en akte van levering. Ook de in de eerste fase afgesproken basis 

waarop gemeenten hun onderlinge samenwerking wensen vorm te geven, wordt nader uitgewerkt en 

vastgelegd in diverse juridische documenten als een samenwerkings- c.q. bestuursovereenkomst, akte van 

oprichting GEM Crailo BV en directiereglement. Daarnaast worden documenten nader uitgewerkt en/of 

opgesteld, die als bijlagen bij de samenwerkingsovereenkomst worden aangehecht, zoals de 

intergemeentelijke grondexploitatie Crailo, het Ambitiedocument Crailo en de ontwikkelstrategie. Ook 

zullen er nadere onderzoeken worden verricht naar o.a. bodemgesteldheid, verkeersstromen en 

stikstofdepositie. 

Afgesproken is dat ook in fase 2 de gemeente Gooise Meren penvoerder zal zijn voor deze aanloopfase, 

gezien  haar ervaring bij onder andere de ontwikkeling van de nieuwe woonwijk “de Krijgsman” in 

Muiden.  

 

Deze uitwerkingsfase loopt – naar verwachting – tot eind 2017. 

Consequenties 

Voor het onderzoek tot gezamenlijke overname van Crailo worden kosten gemaakt. Hierover bent u eerder 

geïnformeerd. De kosten voor fase 1 bedroegen € 250.000,-, resterend is er € 350.000,- nodig voor fase 2. 

De gemeenten hebben een onderlinge verdeelsleutel afgesproken voor het delen van de kosten in de 

aanloopfase. De verdeelsleutel is naar rato van het aantal inwoners vastgesteld op 55% voor Hilversum, 

35% voor Gooise Meren en 10% voor Laren. De kosten ten laste van Hilversum bedragen  

€ 330.000,- (waarvan € 137.500,- voor fase 1 en € 192.500,- voor fase 2). Deze onderzoekskosten worden 

bij besluit van de drie gemeenteraden ten laste gebracht van de intergemeentelijke grondexploitatie Crailo. 

 

Voor het onderzoek tot gezamenlijke overname van Crailo worden kosten gemaakt. Hierover bent u reeds  

De verwachting is dat u – mede daartoe – in december 2017 wordt gevraagd om: 

 uw wensen en bedenkingen op de samenwerkingsovereenkomst kenbaar te maken; 

 kennis te nemen van de koopovereenkomst Crailo tussen gemeenten en provincie Noord-Holland; 

 de intergemeentelijke grondexploitatie Crailo vast te stellen en daarmee mede het krediet te voteren 

voor overname van Crailo, alsmede budget te verstrekken voor voornoemde onderzoekskosten, de 

geraamde planvoorbereidings- en ontwikkelingskosten, kosten voor sloop en sanering ca. in de jaren 

2018 en 2019. E.e.a. door de jaarschijven 2018 en 2019 van de intergemeentelijke grondexploitatie 

Crailo beschikbaar te stellen. 

 

Na positieve besluitvorming in de drie gemeenteraden kan alsdan tot daadwerkelijke overname van Crailo 

worden overgegaan. 

Gezamenlijke bijeenkomst 

Vooruitlopend op de separate besluitvormende raadsvergaderingen van de gemeenten Hilversum, Gooise 

Meren en Laren in december 2017, en na de meningsvormende raadsvergaderingen zal er een 

gezamenlijke bijeenkomst worden georganiseerd, waar de raadsleden van de drie gemeenten moties en 

amendementen kunnen uitwisselen. Raadsleden kunnen dan ook in gesprek gaan met raadsleden van 

andere gemeenten. Een uitnodiging voor deze gezamenlijke bijeenkomst, die eind november zal 

plaatsvinden, zult u te gelegener tijd tegemoet kunnen zien. 

 

De gemeenten Gooise Meren en Laren zullen parallel aan Hilversum hun eigen raad identiek over de 

voortgang van het proces berichten.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B & W-vergadering van 12 september 2017. 

 


